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مفاهیم مدرن
 وحقوق بشر

■ با مسوولیت سر دبیر

نوزدهم آذرماه روز جهانی حقوق بشر 
بود ،مفهومی که با اندیشمندان مغرب 
زمین و به تعبیر خاص تر با ژان ژاک 
حوزه  به  اجتماعی   قرارداد  در  روسو 
تا  ادبیات سیاسی جهانیان وارد شد و 
به امروز در کشورهای و فرهنگ های 
مختلف بر سر آن نزاع و کشمکش است 
،اساس بحث نیز آن بود که انسانها بذات 
را  آنها  باید  که  دارای حقوقی هستند 
پذیرفت و به آنها احترام گذاشت و نباید 
به بهانه های مختلف حق خدادادی را از 

آنها سلب کرد  .
در ایران نیز با ظهور مشروطه اندک اندک 
این مباحث به گوش نخبگان و صاحب 
نظران رسید ، هر چند دانشجویان ایرانی 
در اروپا با بازگشتشان این مفاهیم را نیز با 
خود به ایران می آوردند و کسانی چون 
میرزا ملکم خان در نشریه قانون تلاش 
کردند برای مفاهیم تازه جا پایی باز کنند، 
را  ایران  دروازه  یکباره  به  مشروطه  اما 
به روی مفاهیم تازه گشود و ایرانیان با 
مفاهیمی مانند برابری ،قانون ، مجلس ، 
حقوق بشر ،عدالت و... به تعبیر مدرن آن 
آشنا شدند و در بسیاری از موارد  هم 
بر سر تبیین جامع و مانع این مفاهیم با 

یکدیگر دچارچالش  شدند  .
به نظر می رسد ایرانیان از زمان مشروطه 
تا به امروز در سه بازنمایی از مفاهیم 
مدرن در ایران مسلمان گرفتار شده اند 
و هنوز نتوانسته اند تصمیم دقیقی در این 
باره بگیرند ،اول آنکه تمامی این مفاهیم 
آنها  به  نباید  اصولا  و  است  وارداتی 
نزدیک شد ، زیرا لزومی ندارد به اندیشه 
های منحط غربیان توجه کنیم . اندیشه 
دوم دقیقا در برابر این جریان فکری 
معتقد بود دنیا تغییر کرده است و باید با 
ضرباهنگ دنیا هماهنگ شد و اندیشه 
سوم که به نوعی تلفیق بین قانون و 
شریعت تن داده است و بر این اساس 
می خواهد همه یا اکثر مفاهیم مدرن را 

در داخل شریعت جستجو نماید .
 اندیشمندان  این سه گفتمان با گذرا از 
چهل و دو سالگی از انقلاب اسلامی 
ایران نیز هنوز  با یکدیگر در کشمکش 
فرضیه  بعنوان  اند  نتوانسته  و  هستند 
های رقیب، یکدیگر را کنار بگذارند 
اما قابل پیش بینی است در دهه آینده 
ی ایران کدام یک از این گفتمانها بر 
و  صد  نزاع  بر  و  شود  پیروز  رقیبان 

بیست ساله پایان بخشد .

یادداشت اول مرکز اورژانس اجتماعی
 در نوار مرزی گنبد ضروری است

مشاوره وسرمایه گذاری در بورس
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کاهش رعایت پروتکل های
 بهداشتی در گلستان
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توسعه صنعت گلستان
 نیازمند سرمایه گذاری

3

2

98 هزار جلد سند مالکیت
 برای واحدهای روستایی صادر شد
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احیای کشت پنبه 

یک اولویت قطعی است

ترس پرستاران از
 فراموشی در پساکرونا

سردبیر- در دو مؤلفه ی آب و خاک، 
شرایط استان نگران کننده است می توان 
گفت درصد میزان فرسایش خاک در 
 استان گلستان به مرز هشدار رسیده است.
هر  ما  زیرزمینی  سفره های  سطح 
مساله  این  رود،  می  تر  پایین  سال 
فرونشست  پدیده  ایجاد  باعث 
است. شده  استان  در   زمین 
با  متاسفانه  نیست  ماجرا  تمام  این 
مهمان  منتظر  باید  روند  این  ی  ادامه 
 ناخوانده ای به نام ریزگردها هم باشیم.
تا  هم  استان  در  آب  منابع  کمبود 
ساز  مشکل  ما  برای  آینده  سال  چند 
خواهد شد چرا که  برای حفظ محیط 
زیست نیازمند آب هستیم و با توجه 
به کمی بارندگی و خشکسالی حاکم 
نداریم. را  آن  تامین  امکان  استان   بر 
دیدن درختان جنگلی قطع شده، مراتع 
خشک، جنگل های طعمه حریق شده 
، فاضلاب هایی که در سواحل جاری 
اند، توده های انبوهی از زباله که به حال 

خود رها شده اند این روزها تصویری 
تکراری شده است. نبود فرهنگ صحیح 
استفاده از منابع طبیعی و تأثیر نتایج سوء آن 
بر سیستم های زیست محیطی بعد از سالها 
خودش را نشان داده و متاسفانه چشمان 
 ما هم به این زشتی ها عادت کرده است. 
 برای داشتن محیط زیستی پاکیزه باید 
برنامه ای داشته باشیم تا مانع ورود آب های 
آلوده و فاضلاب های شهری و صنعتی 
حاوی مواد و عناصر شیمیایی به داخل 
 آب رودخانه و آب های سطحی شویم.

از ورود فاضلاب منازل و مجتمع های 
آب  جوی های  داخل  به  مسکونی 
کنیم. جلوگیری  خیابان ها   کنار 
در  جویی  صرفه  روش های  آموزش 
مصرف آب برای کم کردن میزان فاضلاب 
 تولیدی باید به صورت جدی پیگیری شود.
ارگان  و  سازمان ها  بین  هماهنگی 
قوانین،  اجرای  برای  مختلف  های 
ضوابط، استانداردها و دستورالعمل های 
شود. انجام  باید  محیطی   زیست 
  مدیریت منابع آب و بهره وری و مصرف 

بهینه آب و تدابیر لازم جهت پیشگیری از 
 آلودگی منابع آب زیرزمینی اندیشیده شود.
شبکه  اندازی  راه  منظور  این  برای 
منابع  و  آلاینده  منابع  یکپارچه  پایش 
است. الزامی  استان  در  زیرزمینی   آب 
نحوه صحیح مصرف کودهای کشاورزی 
آب  منابع  شوری  از  جلوگیری  برای 
ورود  دلیل  به  خاک  از  حفاظت   و 
سموم  و  کود  و  کشاورزی  های  نهاده 
 شیمیایی به  کشاورزان آموزش داده شود.
استان  با  مناسب  کشت  الگوی 
طراحی  و اجرا شده و ممانعت جدی 
منابع  از  رویه  بی  بهره برداری  در 
شود.  انجام  زیرزمینی  منابع  و   سطحی 
و در پایان آنچه باید مورد توجه جدی 
قرار گیرد این است که اگررویای شیرین 
توسعه ی استان را در سر می پرورانیم 
باشیم  داشته  نظر  در  را  نکته  این  باید 
که پیگیری روند توسعه، باید همراه با 
پیشگیری از تخریب ها و بازسازی محیط 

زیست باشد.

غم نامه آب وخاک 
درگلستا ن
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کمبود منابع آب در گلستان تا چند سال آینده برای ما مشکل ساز خواهد شد

ضرورت 
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احیای کشت پنبه 
یک اولویت قطعی است 

استاندار گلستان با اشاره به ضرورت جبران 
عقب ماندگی های استان در بخش کشاورزی 
و صنایع وابسته گفت: باید در حوزه صنایع 
تبدیلی و تکمیلی یک جهش بزرگ را تجربه 
کنیم. علی محمد زنگانه در بازدید از روند 
ماهوت شمال  ریسندگی  کارخانه  ساخت 
در شهرستان علی آبادکتول با ابراز تاسف از 
کمرنگ شدن فعالیت کارخانجات نساجی 
در گلستان و افول صنعت و کشاورزی در 
حوزه پنبه، اظهار کرد: ما باید با همدلی و 
هم افزایی استان گلستان را به روزهای اوج 
بازگردانده و در حوزه های مختلف  خود 
تحول اساسی ایجاد کنیم.وی با بیان اینکه 
برنامه ویژه ای برای احیای کشت پنبه در 
استان گلستان داریم، افزود: احداث کارخانه 
ریسندگی ماهوت شمال با سرعت در حال 
انجام است و ان شاءالله تا خرداد سال آینده 
صنایع  در خدمت  تا  شود  می  اندازی  راه 
تکمیلی بخش کشاورزی قرار بگیرد.استاندار 
گلستان با تاکید بر اینکه ما در سطح استان 
در حوزه صنایع تبدیلی مشکلات بسیاری 
را داریم، خاطرنشان کرد: باید توسعه دراین 
حوزه مورد توجه و در دستور کار جدی ما 
قرار بگیرد زیرا استان ما در عقب ماندگی 
زیادی در بخش صنایع تبدیلی و تکمیلی 
دارد که تقویت این بخش جزو برنامه های 

اصلی جهاد پیشرفت است.

سرکرده باند خرید و فروش
 اسناد سرقتی دستگیر شد

رئیس کل دادگستری گلستان از دستگیری 
سرکرده باند خرید و فروش اسناد سرقتی 
در کردکوی خبرداد.به گزارش مهر، حیدر 
آسیابی اظهارکرد: هوشیاری کارکنان حفاظت 
و اطلاعات دادگستری گلستان در جریان 
تحقیقات پرونده یک جاعل، پشت پرده یک 
باند بزرگ فروش املاک با استفاده از اسناد 
سرقتی را، فاش کرد. رئیس کل دادگستری 
گلستان گفت: چند ماه پیش با پیگیری های 
حفاظت و اطلاعات دادگستری گلستان یک 
جاعل امضا و اثر انگشت در گرگان شناسایی 
روند  در  افزود:  آسیابی  شد.  دستگیر  و 
تحقیقات همین پرونده بود که سرنخ هایی از 
یک گروه بزرگ دیگر به دست آمد که حوزه 
کاری گسترده ای داشت و از جعل سند و 
املاک  فروش  تا  سرقتی  سندهای  فروش 
فراموش شده مردم به دیگران را در برمی 
گرفت. وی ادامه داد: اعضای این باند، علاوه 
بر فروش اسناد تک برگی خام، با استفاده از 
همین اسناد، املاکی بدون صاحب یا املاکی 
که سال ها است مالکان خبری از آن نگرفته 
اند شناسایی و به خریداران ِ از همه جا بی 
دادگستری  کل  رئیس  فروختند.  می  خبر، 
گلستان گفت: پس از چند ماه کار اطلاعاتی 
و  شدند  شناسایی  باند  این  اعضای  همه 

سرکرده اصلی در کردکوی دستگیر شد.

ترس پرستاران از فراموشی در پساکرونا
 هنگامه خاندوزی- اجرای قوانین تعرفه 
خدمات پرستاری و فوق العاده خاص از 
جمله مطالبات پرستاران بوده و آن ها نگران 
هستند که در پساکرونا وعده های مدیران 
فراموش شود.  شغل پر استرس و از لحاظ 
روحی و روانی بسیار طاقت فرسا است اما 
متأسفانه در کشور ما این مدافعان سلامت از 
حق واقعی خود دور مانده اند و با وجود 
اینکه بیش ۱۰ سال از تصویب قانون تعرفه 
سازوکار  اما  می گذرد  پرستاری  خدمات 
مناسب برای اجرای این طرح محقق نشده 
است. این در حالی است که اجرای موفق 
این طرح نه تنها باعث می شود پرستاران 
به حق واقعی خود دست یابند بلکه به نفع 
مردم و شرکت های بیمه گذار هم می شود.
پرستار بیمارستان شفای گرگان در خصوص 
این مسأله و تحقق مطالبات پرستاران گفت: 
اولین خواسته یک پرستار امنیت شغلی و 
امنیت جانی است، بسیاری از پرستاران به 
صورت ساعتی و قراردادی کار می کنند و 
برخی هم که موفق به استخدام نمی شوند، 
مهاجرت می کنند.یوسف عظیمی با بیان 
اینکه بسیاری از حقوق و مزایای پرستاران 
برزمین مانده است، خاطرنشان کرد: بحث 
تعرفه گذاری خدمات پرستاری بعد سال ها 
هنوز اجرایی نشده است. وی افزود: با این 
وضعیت بد کرونایی که پرستارها به عنوان 
ولی  هستند  مشغول خدمت  سرباز  یک 
جایگاهی که باید داشته باشند را ندارند، 
حتی بسیاری می گویند وظیفه شما بوده و 
باید کارتان را انجام دهید.عظیمی ادامه داد: 
در اوج کرونا همه یاد پرستاران می افتند اما 
هم اکنون که تب و تاب کرونا فروکش کرده، 
کسی خبری از پرستار نمی گیرد.سوپروایزر 
بیمارستان شهید صیاد شیرازی  اورژانس 
گرگان هم گفت: پرستاران جامعه ما عاشق 
شغل خود بوده زیرا در سخت ترین شرایط 
یاری گر مردم هستند. عبدالصاحب قربانی 
با اشاره به مطالبات پرستاران گفت:  پور 
مطالبات پرستاری و کادر درمان به سه دسته 
تقسیم می شوند که یکی از مطالبات بحث 
وزارت  اکثر  که  است  العاده خاص  فوق 
خانه ها و دستگاه ها اجرایی دریافت کرده اند 
اما کادر درمان هنوز به این حق خود نرسیده 
است.وی با بیان اینکه دولت خط فقر را زیر 
۱۰ میلیون تومان عنوان کرده است و ۹۰ 
درصد کادر سلامت زیر خط فقر هستند، 
تصریح کرد: در دوران پیک کرونا مردم واقعاً 
به ما لطف داشته اند اما مسئولان تنها برای 
دیده شدن می آیند و یک سری وعده و 
وعیده ها را می دهند و بعد از آن فراموش 
می شود. قربانی پور گفت: رهبری در سال 
گذشته در روز تکریم پرستار اجرای بحث 
تعرفه گذاری خدمات پرستاری را مطرح 
کردند؛ این قانون بیش از ۱۰ سال تصویب 
شده است اما اجرا نمی شود.وی یکی دیگر 
از مطالبات پرستاران تبدیل وضعیت آنها 
دانست و افزود: این نوع استخدام قراردادی 

و ۱۰۰ ساعته یک ظلم به پرستاران است.
مانند یک  با پرستاران  نژاد گفت:  قربانی 
کارگر فصلی برخورد کرده اند، پرستاران 
آن  از  بعد  و  بندند  می  قرارداد  روز   ۸۹
خداحافظی می کنند و بسیاری از این بابت 
ناراحت هستند و انگیزه کار از بین می رود.

کمبود نیرو و حجم بالای کار

دیگر پرستار گرگانی با بیش از ۲۵ سال 
فعالیت گفت: از اینکه می توانم به همنوعان 
خود در این شغل خدمت کنم، لذت می 
برم.مریم سائلی افزود: در لحظه های شیرین 
و سخت در کنار مردم بوده و همیشه سعی 
کرده ام حس آرامش را به آنها انتقال دهم.

وی با اشاره به اینکه مهم ترین مشکلات 
شغل پرستاری بیشتر از لحاظ جسمی و 
روحی است، خاطرنشان کرد: پرستاران به 
دلیل کمبود نیرو و حجم کار بسیار زیاد 
تحت فشار هستند.سائلی گفت: بسیاری 
از کشورها با بهبود شرایط مالی و کاهش 
ساعت کاری از فشار روحی و جسمی 
ما  کشور  در  اما  اند  کرده  کم  پرستاران 
پرستارهای  شامل  قوانین  این  متأسفانه 
داد:  ادامه  نیست.وی  خصوصی  بخش 
بین حقوق پرستارهای بخش خصوص 
وجود  زیادی  فاصله  دولتی  پرستاران  و 
دارد و امیدواریم مسئولان به پرستاران این 

بخش هم توجه داشته باشند.

قول های مسئولان در شرایط کرونایی 
وعده ای بیش نبود

کارشناس پرستاری شاغل در مرکز ۱۱۵ 
پر  شغل  پرستاری  گفت:  هم  قلا  آق 
را  ما  حتی  که  بوده  پرتنشی  و  استرس 
با خانواده دچار چالش کرده  ارتباط  در 
و سبب انتقال استرس به خانه می شود. 

یوسف ایزدی ادامه داد: در مبحث مالی 
هم از سوی مسئولان حمایتی نمی شویم 
و قانون تعرفه گذاری و حقوق فوق العاده 
خاص که قول آن را داده اند هنوز اجرایی 
نبوده  بیش  نشده است و وعده و عیده 
است. ایزدی گفت: برای مطالبات خود، 
همه  و  ایم  داده  درخواست  بار  چندین 

مسئولان  به  و  اند  کرده  امضا  پرستاران 
در این خصوص اطلاع رسانی کرده ایم 
اما جوابی نگرفته ایم. وی بیان کرد: هیچ 
گونه امتیازی در شرایط کرونا برای ما قائل 
نشده اند با اینکه ما با کمترین تجهیزات 
به مقابله با کرونا رفتیم اما حقوق ما را 

نادیده گرفتند.

قرارداد ۸۹ روزه استثمار پرستاران بوده 
است

برای اطلاع از پیگیری مطالبات پرستاران 
نظام  مدیره  هیأت  اعضای  از  یکی  با 
پرستاری گرگان و آق قلا گفتگو کردیم، 
به  توجه  با  گفت:  بطیاری  محمدمهدی 
شیوع کرونا فراخوانی داده شد و بخشی 
از پرستارهای تازه فارغ التحصیل شده در 
خدمت  مشغول  روزه  قرارداد ۸۹  قالب 
شدند. وی با اشاره به اینکه قرار بود بعد 
تبدیل وضعیت  پرستاران  داد  قرار  اتمام 
بقیه  اما متأسفانه برخلاف  افزود:  شوند، 
یک  گلستان  پزشکی  علوم  دانشگاه ها، 
فرم های از این پرستارها در قالب تعهد 
هیچ  شما  که  کرد  دریافت  محضری 
رابطه استخدامی با ما ندارید. بطیاری ادامه 
این  از  که  سال  دو  گذشت  از  بعد  داد: 
برای  اتفاقی  هیچ  هنوز  می گذرد  شرایط 
انجام نشده و حتی  آنها  تبدیل وضعیت 
پرستارهای که در این قالب کار کردند و از 

خانواده ایثارگران بوده اند به دلیل نداشتن 
بیمه، شامل این طرح نشدند.وی فعالیت 
پرستاران در قالب قرارداد ۸۹ روزه را یک 
استثمار دانست و گفت: این افراد در بحبوبه 
کرونا که فرزندان به پدر و مادر خود سر 
نمی زدنند، خدمت کردند اما متأسفانه حق 
بزرگی از این قشر ضایع شده است.بطیاری 
از پرداخت نشدن مزایای فعالیت در ایام 
کرونا به پرستاران گلستان خبرداد و گفت: 
استاندار وقت در خصوص قراردادهای ۸۹ 
روزه مصاحبه کرده و برای تبدیل وضعیت 
قول مساعد داد اما دو سال گذشته ولی در 
این خصوص هنوز اتفاقی نیفتاده است.وی 
با اشاره به دیگر مطالبات پرستاران گفت: 
پرستاری  خدمات  گذاری  تعرفه  قانون 
یک قانونی است که ۱۰ سال قبل مصوب 
شده ولی متأسفانه در کل کشور اجرایی 
نشده که اگر اجرا شود هم به نفع پرستار 
و هم به نفع بیمار است. بطیار ادامه داد: 
بحث اجرای فوق العاده خاص از جمله 
که  است  پرستاران  اصلی  خواسته های 
آن توجه شود.وی در خصوص  به  باید 
پیگیری های نظام پرستاری گفت: ما صنف 
دخالتی  وزارت  منابع  توزیع  در  و  بوده 
نداریم؛ با وجود اینکه ۵۰ درصد کارکنان 
دانشگاه علوم پزشکی کادر پرستار هستند اما 
منابعی که توزیع می شود هیچ وقت از نظام 

پرستاری نظرخواهی نمی شود.

تمام قد از حقوق پرستاران دفاع می کنیم
نماینده مردم گرگان و آق قلا در مجلس 
شورای اسلامی هم در خصوص مطالبات 
بر زمین مانده پرستاران گفت: کادر درمان 
و کسانی که در بیمارستان فعالیت می کنند 
شرایط خاص و جنگی در دوران کرونا 
داشته و جان خود و خانواده های خود 
را به خطر انداخته و بسیاری هم در این 
اند.رمضانعلی  رسیده  شهادت  به  مسیر 
سنگدوینی در خصوص تحقق مطالبات 
این دولت که  از  نباید  افزود:  پرستاران، 
۱۰۰ روز از عمرش گذشته انتظار داشت 
با این سرعت این مسأله را حل کند ولی 
این  و  است  پرستارها  حق  این  مطمئناً 
و  می کنیم  پیگیری  قد  تمام  را  موضوع 
امیدواریم دولت در آستانه بودجه ۱۴۰۱ 
حتماً مشکلات پرستارها را مد نظر قرار 
معظم  رهبر  اینکه  به  اشاره  با  دهد.وی 
انقلاب در سال گذشته به توجه به این 
قشر تأکید کرده اند، تصریح کرد: بعضی 
متأسفانه  منابع  نبود  دلیل  به  طرح ها  از 
در  امیدواریم  که  است  مانده  زمین  بر 
دولت سیزدهم شاهد اتفاقات خوب در 
این حوزه باشیم.پرستاران به عنوان قشر 
پرتلاش جامعه در همه بحران ها حضور 
داشته لذا باید نه در یک روز که به نام آنها 
است بلکه طول سال پای صحبت ها و 
درد و دل های آنها نشست و مطالبات آنها 

را پیگیری کرد.

اولین خواسته یک پرستار امنیت شغلی و امنیت جانی است، 
بسیاری از پرستاران به صورت ساعتی و قراردادی کار می کنند

 و برخی هم که موفق به استخدام نمی شوند، مهاجرت می کنند.

اجرای طرح ارزیابی
 نانوایی های گرگان 

سرپرست فرمانداری گرگان گفت: طرح 
ارزیابی و نظارتی و بازدید از ۲۰۰ واحد 
نانوایی در شهرستان گرگان اجرا می شود.
به گزارش روابط عمومی، حجت یزدویی 
اظهارکرد: با توجه به یارانه پرداختی دولت 
به بخش آرد و نان، حفاظت، صیانت و 
توجه ویژه به آن امری ضروری است، در 
همین راستا برای بازرسی از واحدهای 

نانوایی، طرح نظارتی ویژه در شهرستان 
و بازدید از ۴۰۰ واحد نانوایی شهری و 
روستایی ظرف یک ماه اجرا می شود. 
یزدویی افزود: طرح نظارتی توسط کمیته 
فرمانداری،  نمایندگان  از  متشکل  ای 
سازمان صمت، شبکه بهداشت، تعزیرات 
حکومتی و بسیج انجام خواهد شد و در 
این طرح همه مباحث مرتبط با نانوایی 

از جمله کیفیت نان و آرد، ساعت کار، 
قرار  ارزیابی  مورد  محیط  بهداشت 
می گیرد. وی بیان کرد: برای آمادگی ارایه 
شرایط  در  ها  نانوایی  توسط  خدمات 
بحرانی برنامه ریزی و هماهنگی های 
لازم برای دوگانه سوز شدن حداقل ۵۰ 
درصد واحدهای نانوایی این شهرستان تا 

پیش از پایان امسال انجام شده است.
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98 هزار جلد سند مالکیت برای 
واحدهای روستایی صادر شد

مدیرکل بنیاد مسکن گلستان از صدور ۹۸ 
هزار و ۳۰۰ جلد سند مالکیت برای واحدهای 
مسکونی روستایی در استان خبرداد.به گزارش 
مهر، سیدمحمد حسینی اظهارکرد: بنیاد مسکن 
استان با همکاری اداره ثبت اسناد و املاک 
افزایش  زمینه  در  مطلوبی  گام های  توانسته 
انگیزه جهت پایداری سکونت در روستاها و 
کاهش شکاف بین زندگی شهری و روستایی 
بردارد. حسینی افزود: تاکنون ۹۸ هزار و ۳۰۰ 
جلد سند مالکیت روستایی و چهار هزار جلد 
سند برای شهرهای زیر ۲۵ هزار نفر جمعیت، 
توسط بنیاد مسکن و اداره ثبت اسناد و املاک 
به اهداف عمده  صادر شده است. حسینی 
اشاره کرد و  املاک روستایی  و  اسناد  ثبت 
گفت: مدیریت کارآمد منابع زمین، کمک به 
مقاوم سازی مساکن روستایی، تقویت هویت 
اجتماعی، تسهیل در استفاده از تسهیلات بانکی، 
کمک به رونق اقتصادی روستا، افزایش ارزش 
حقوقی و اقتصادی املاک، برابری اجتماعی، 
از  مردمی، جلوگیری  مشارکت های  توسعه 
مهاجرت های بی رویه و فراهم کردن زمینه 
مهاجرت معکوس به روستاها از برخی اهداف 
این طرح به شمار می آید.وی با اشاره با تفاهم 
نامه فی مابین بنیاد با بنیاد علوی جهت نقشه 
برداری و صدور اسناد مالکیت اماکن واقع 
در املاک بنیاد علوی که در استان شامل ۶۰۰ 
روستا و ۱۷ شهر است، ادامه داد: در این راستا 
تاکنون حدود ۹۹ هزار ملک در روستاهای 
هدف طرح نقشه برداری شده اند و جهت 
تأیید به بنیاد علوی ارسال شده و خوشبختانه به 
موازات آن هزار و ۵۰۰ جلد از اسناد این طرح 

صادر و تحویل متقاضیان شده است.

بستری ۱9۰بیمار کرونایی
 در گلستان

از  گلستان  پزشکی  علوم  دانشگاه  رئیس 
بستری ۱۹۰ بیمار کرونایی در استان خبرداد 
و گفت: دو شهرستان کردکوی و بندرترکمن 
در وضعیت زرد قرارگرفتند. به گزارش مهر، 
عبدالرضا فاضل در ستاد استانی پیشگیری و 
اظهارکرد: در حال  با ویروس کرونا  مقابله 
حاضر ۱۹۰ بیمار کرونایی در مراکز درمانی 
استان بستری بوده که از این تعداد ۳۹ بیمار 
در بخش آی سی یو تحت مراقبت بوده و 
۱۶ نفر هم به دستگاه ونتیلاتور متصل هستند. 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی گلستان افزود: 
به جز شهرستان های کردکوی و بندرترکمن 
دارند،  قرار  کرونایی  زرد  وضعیت  در  که 
سایر شهرستان آبی هستند.وی در خصوص 
واکسیناسیون هم بیان کرد: دو میلیون و ۳۶۰ 
هزار دوز واکسن کرونا در استان تزریق شده 
که یک میلیون و ۳۰۰ هزار دوز آن در نوبت 
اول بوده است. فاضل اضافه کرد: گلستان روز 
گذشته جزو ۱۸ استانی بوده که مرگ و میر 
ناشی از کرونا نداشته و جزو هشت استان اول 

کشور در زمینه بهبود شرایط کرونا هستیم.

ساعت و محل بازدید: شرکت کنندگان می توانند جهت بازدید همه روزه از ساعت 8 لغایت ۱4 بجز 

روزهای تعطیل به نشانی گرگان، جاده نهارخوران بعد از پل سیدمسعود- پارکینگ اداره کل منابع طبیعی 

و آبخیزداری استان گلستان مراجعه نمایند.

واریزی  شناسه  و  حساب 4۰78۰42۱۰7925449  شماره  به  وجه  )واریز  نقد  وجه  بصورت  تضمین:  نوع 

963۱39۰782۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰۰ و شبای IR 65۰۱۰۰۰۰4۰78۰42۱۰7925449نزد بانک ملی شعبه 

مرکزی به نام اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان گلستان).

تاریخ انتشار اسناد در سامانه ستاد: از ساعت ۱7 روز شنبه مورخ ۱4۰۰/9/2۰

تا ساعت ۱7 روز سه شنبه مورخ  از طریق سامانه ستاد  اسناد  ارائه  و  تکمیل  آخرین مهلت دریافت، 

۱4۰۰/9/3۰ و تحویل اصل ضمانتنامه یا فیش واریزی به صورت فیزیکی و لاک و مهر به دبیرخانه اداره کل 

تا پایان وقت اداری همان روز )سه شنبه ۱4۰۰/9/3۰) می باشد.

تاریخ انتشار نوبت دوم: ۱4۰۰/9/2۱

اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان گلستان 
شناسه آگهی ۱239۱2۱

اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان گلستان درنظر دارد

آگهی مزایده عمومی
یک مرحله ای 

نوبت دوم

از طریق مزایده عمومی یک مرحله ای )به استناد مجوز کمیسیون ماده 2( تعداد سه دستگاه خودرو وانت دوکابین نیسان و دوکابین کاپرا را از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی 

دولت به خریداران واجد صلاحیت به انجام برساند تمامی مراحل برگزاری مزایده از طریق سامانه تدارکات دولت )ستاد( به نشانی www.setadiran.ir انجام خواهد شد و لازم 

است مزایده گران در صورت عدم عضویت قبلی مراحل ثبت نام در سایت مذکور و دریافت امضاء الکترونیک را جهت شرکت در مزایده محقق سازند.

اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان گلستان اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان گلستان

عملکرد دولت در بخش 
فرهنگ ثمربخش بود

نایب رییس کمیسیون فرهنگی مجلس 
شورای اسلامی گفت: با وجود دغدغه 
مالی دولت و کسری بودجه طی ۱۰۰ 
روز نخست آغاز به کار، عملکرد دولت 
ثمربخش  فرهنگ  بخش  در  سیزدهم 
داشت:  اظهار  منتظری  بود.غلامرضا 
تقویت فعالیت های مذهبی و فرهنگی 
جزو اولویت های دولت طی چند ماه 
آیت الله  دولت  و  بود  فعالیت  نخست 
رییسی گام های خوبی را برای افزایش 
اعتبارات بخش فرهنگ برداشت.نماینده 
مردم گرگان و آق قلا در مجلس شورای 
اسلامی گفت:  رییس جمهور از دستگاه 
ها و نهادهای دولتی خواسته تا توجه 
بیشتری در اختصاص اعتبارات بخش 
فرهنگ داشته باشند و این رویه جدید 
بود.  خواهد  موثر  تردید  بدون  دولت 
منتظری ادامه داد: یکی دیگر از اقدامات 
دولت نگاه ویژه به حمایت از موسسات 
قرآنی  بنیادهای  و  -فرهنگی  هنری 

است و تلاش شده با طراحی سامانه 
بخش  در  دخیل  نهادهای  جدید،  ای 
فرهنگ و قرآن بر اساس پروژه های در 
دست اقدام از اعتبارات دولتی بهره مند 
شوند.نماینده مردم گرگان و آق قلا در 
مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: 
توجه به بخش فرهنگ عمومی در دولت 
سیزدهم نمود بیشتری داشته و اهتمام قوه 
مجریه، ارتقای جایگاه و منزلت فرهنگ 
عمومی در جامعه و دستگاه های متولی 
است.وی افزود: حوزه فرهنگ عمومی 
در دولت گذشته دارای دبیرخانه ای در 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی بود که 
با نظر رییس جمهور به معاونت ارتقا 
یافته است. وی گفت: شورای فرهنگ 
فقط  سیزدهم  دولت  از  پیش  عمومی 
جایگاه نمادین داشت و همین رویکرد، 
نقش این شورا را در تصمیم سازی های 
فرهنگی بی اثر کرده بود اما در سه ماه 
گذشته رویکرد دولت به این شورا تغییر 

است. شده  تشکیل  جلساتی  و  کرده 
منتظری افزود: طی این مدت همچنین 
وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و مسئولان 
مربوطه با رفع موانع تشکیل این شورا، در 
حال فعال سازی و تدوین ساز و کارهای 
برگزاری جلسات این شورا در سطوح 
مختلف هستند که نتایج آن در ماه های 
آینده در عرصه عمومی جامعه مشهود 
خواهد بود.وی از نگاه ویژه دولت به 
نهاد  فعالان  های  دغدغه  و  مشکلات 
کتابخانه های کشور تقدیر کرد و گفت: 
مجلس هم در کنار دولت به دنبال رفع 
بزودی  و  است  کتابداران  مشکلات 
لایحه ای در این خصوص در صحن 
مجلس مطرح می شود.منتظری گفت: 
در  سیزدهم  دولت  عملکرد  ارزیابی 
۱۰۰ روز نخست کاری نشان می دهد 
که همراستا با تلاش برای تحقق عدالت 
اقتصادی و اجتماعی، رویکردی جهادی 

و بارز به عمران و آبادانی فرهنگی دارد.

صندوق توسعه گلستان راه اندازی می شود
استاندار گلستان از راه اندازی صندوق توسعه استان در 
آینده نزدیک خبرداد و گفت: سهم دستگاه ها و میزان 
است.  شده  مشخص  صندوق  این  در  عمومی  بودجه 
علی محمد زنگانه در نشست صمیمانه با فرهیختگان و 
نخبگان علی آبادکتول، اظهارکرد: بازکردن فضا و فراهم 
کردن زمینه برای حضور جوانان در پست های اجرایی و 
استفاده از تجارب بزرگان در نقش مشاور دو بال پیشرفت 
و توسعه است. استاندار گلستان افزود: علی رغم تلاش 
های دشمنان، در مسیر توسعه قرار گرفته ایم و ارکان جهت 
ساز این توسعه هم تبیین شده است؛ هر چند از نظر منابع 

و بودجه در مضیقه هستیم ولی امید داریم با همت جهادی 
و تلاش نخبگان نهضت جهاد پیشرفت را با جدیت به 
سرانجام برسانیم و وعده تحقق نرخ ۷.۳ درصدی را به 
عینیت برسانیم. زنگانه همچنین از راه اندازی صندوق 
توسعه استان در آینده نزدیک خبر داد و افزود: سهم دستگاه 
ها و میزان بودجه عمومی در این صندوق مشخص شده 
و تلاش می کنیم با جذب سرمایه گذار داخلی و بیرونی، 
جلوگیری فرار مالیاتی، بهره مالکانه از معادن استان و همه 
ظرفیت های پولی و مالی استان، زمینه ساز رشد و تحول 
در استان شویم.وی به موضوع پیشرفت در روستاها اشاره 

و بیان کرد: ۴۷ درصد جمعیت استان در روستاها ساکن 
هستند و ایجاد شورای توسعه پیشرفت در روستاها امری 
ضروری است و در این راه می توان از تجربیات روستاهایی 
مثل وامنان آزادشهر استفاده کرد. استاندار گلستان در پایان 
ضمن درخواست از همه نخبگان، اساتید، فرهیختگان 
ارائه راهکارهای  و دانشجویان در حمایت از دولت و 
سازنده، گفت: فضاسازی برای اتخاذ تصیمات انقلابی یک 
ضرورت است و امیدواریم استانی که دارای ظرفیت هایی 
که کم نظیر نیستند بلکه بی نظیر هستند، به جایگاهی که 

شایسته آن است برسانیم.
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کاهش رعایت پروتکل های 
بهداشتی در گلستان

معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی گلستان 
با بیان اینکه شاخص رعایت پروتکل ها در 
استان کاهش یافته است، گفت: ۵۵ درصد 
اتباع در گلستان واکسن دریافت کرده اند.
جعفری  ناهید  عمومی،  روابط  گزارش  به 
در جلسه استانی پیشگیری و مقابله با کرونا 
اظهار کرد: شاخص روایت پروتکل ها در کل 
شهرستان ها کاهش یافته و وضعیت رعایت 
مطب ها  ها،  آرامستان  در  بهداشتی  مسائل 
و نانوایی ها خوب نیست. معاون بهداشتی 
 ۵۵ افزود:  گلستان  پزشکی  علوم  دانشگاه 
گلستان  در  سلامت  جامع  خدمات  مرکز 
متوسط  از  پایین تر  واکسیناسیون  پوشش 
دارند. وی بیان کرد: ۲۶ هزار دوز واکسن 
اتباع در استان تزریق شده که ۱۷ هزار دوز 
آن در نوبت اول بوده است.جعفری ادامه داد: 
واکسیناسیون عشایری که از دو هفته پیش 
وارد استان شده اند آغاز شده و هزار و ۴۰۰ 

نفر از آنها واکسینه شده اند.

امدادرسانی به درراه ماندگان
 برف و کولاک توسکستان

رئیس جمعیت هلال احمر شهرستان گرگان 
برف و  مانده  راه  در  به ۲۰  امدادرسانی  از 
کولاک در منطقه چهارباغ خبرداد.غلامرضا 
غلامی اظهارکرد: عصر جمعه شاهد بارش 
برف و وقوع کولاک در محور شاهرود به 
منطقه   - چهارباغ  روستای  توسکستان- 
اسب چر، بودیم و این مسأله سبب کندی 
تردد و درراه ماندگی چندین نفر شد.رئیس 
جمعیت هلال احمر شهرستان گرگان افزود: 
بلافاصله یک تیم امدادی به محل اعزام شده 
و به ۲۰ نفر از در راه ماندگان امدادرسانی شد. 
وی توضیح داد: یک گروه کوهنوردی که به 
سرپرستی آقای ۵۱ ساله با یک دستگاه مینی 
بوس در مسیر برگشت به دلیل صعب العبور 
بودن جاده قادر به ادامه حرکت نبودند، متوقف 
شده و تیم جمعیت با همکاری تیم آفرود و 
یدک کش به محل مورد نظر اعزام و مینی 

بوس با ۲۰ سرنشین را رهاسازی می کنند.

بوی نامطبوع سایت زباله 
مهمترین دغدغه مردم آزادشهر 

نماینده مردم شهرستان های رامیان و 
اسلامی،  شورای  مجلس  در  آزادشهر 
بوی نامطبوع سایت بازیافت زباله حومه 
شهر آزادشهر را مهمترین نگرانی اهالی 
برشمرد و بر لزوم تلاش کارشناسان برای 
رفع آن تاکید کرد.غلامعلی کوهساری در 
حاشیه بازدید استاندار گلستان از سایت 
اظهارداشت:  آزادشهر  زباله  بازیافت 
انتشار بوی نامطبوع حاصل از دفن غیر 
اصولی زباله از گذشته تاکنون مردم این 
می دهد.وی  آزار  بشدت  را  شهرستان 
بازیافت  سایت  نامطبوع  بوی  افزود: 
احتمالی  تهدیدات  و  آزادشهر  زباله 
آن باید با یک برنامه ریزی اصولی و با 
رفع  کارشناسان  توسط  آینده  به  نگاه 
شود تا مردم نگرانی در این خصوص 
کرد:  اضافه  باشند.کوهساری  نداشته 
۶۰ درصد زباله ورودی از آزادشهر و 
سایر شهرهای شرق گلستان به سایت 
بازیافت آزادشهر در این محل دفن و 
آن  کارخانه  توسط  دیگر  درصد   ۴۰
بازیافت می شود.نماینده مردم رامیان و 
آزادشهر یادآور شد: براساس پیگیری های 
انجام شده و در سال های اخیر اقدامات 

با  گودال هایی  ایجاد  از جمله  مناسبی 
روکش ژئو ممبران و یا تخلیه مناسب 
شیرابه حاصل از دفن زباله برای کاهش 
نگرانی مردم انجام شده  است.مدیرعامل 
سازمان مدیریت پسماند گلستان گفت: 
با پیگیری ها و تلاش این سازمان طی ۲ 
سال اخیر فعالیت های مناسبی از جمله 
برای  ژئوممبران  لندفیل  مرکز  احداث 
دفن بهداشتی زباله و جلوگیری از نفوذ 
شیرابه های پسماند به سفره های آب زیر 
زمینی و عدم انتشار بوی نامطبوع در 
انجام شده و  بازیافت آزادشهر  سایت 
خط پردازش جدید به منظور مدیریت 
بازیافت زباله تا ۲ ماه آینده در این مکان 
راه اندازی خواهد شد.محسن سمیعی با 
بیان اینکه شیرابه های حاصل از دفن زباله 
در سایت بازیافت آزادشهر در مخازن 
بتنی جمع آوری و به منظور تصفیه به 
سایت بازیافت آق قلا منتقل می شود، 
افزود: در آینده ای نزدیک و با همکاری 
مدیران در سطح ملی، زباله سوز جدید 
در این سایت نصب خواهد شد تا ضمن 
تولید برق از زباله از انتشار بوی نامطبوع 
مدیرکل  شود.همچنین  جلوگیری  آن 

حفاظت محیط زیست گلستان گفت: 
از سال  پیگیری های صورت گرفته  با 
گذشته، دفن غیر بهداشتی زباله در سایت 
بازیافت آزادشهر متوقف ضمن اینکه با 
ایجاد لندفیل با روکش ژئوممبران از نظر 
زیست محیطی مشکلات و مخاطرات 
کنعانی  شد.محمدرضا  رفع  بسیاری 
سازمان  درخواست  به  توجه  با  افزود: 
پسماند به جهت ارتقای ظرفیت سایت 
بازیافت آزادشهر از ۲۵۰ تن زباله به ۵۰۰ 
تن، انجام برخی الزامات دیگر از جمله 
حفر چاه پایش آب آشامیدنی زیرزمینی، 
گسترش فضای سبز و عقد قرارداد با 
است.وی  نیاز  مورد  معتمد  آزمایشگاه 
خاطرنشان کرد: چنانچه دفن پسماندها 
استان  زباله  بازیافت  سایت های  در 
گلستان براساس الزامات زیست محیطی 
انجام پذیرد، کمترین نگرانی و تنش را در 
زمان حال و آینده خواهیم داشت.سایت 
بازیافت زباله آزادشهر در حاشیه جاده 
این شهرستان به مینودشت قرار دارد و 
روزانه بیش از ۲۰۰ تن زباله از آزادشهر 
و برخی شهرهای شرق گلستان در این 

محل جمع آوری و دفن می شود.
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احیای خلیج گرگان
 مهم ترین اولویت محیط زیستی گلستان

مدیر کل حفاظت محیط زیست گلستان 
گفت: احیای خلیج گرگان و تامین اعتبار 
برای مقابله با گرد و غبار از مهم ترین 
اولویت های محیط زیستی گلستان است.
توجه  با  کرد:  اظهار  کنعانی  محمدرضا 
به شرایط ویژه خلیج گرگان و همچنین 
نیازمند  در گلستان  غبار  و  مشکل گرد 
موضوع  دو  این  به  دولت  هیئت  توجه 
مهم هستیم تا بتوانیم مشکلات را حل 
زیست  محیط  حفاظت  کنیم.مدیرکل 
گلستان با بیان اینکه طرح جامع خلیج 
گرگان تصویب و برای اجرا به دستگاه ها 
ابلاغ شده است، افزود: با توجه به اینکه 
ستاد ملی تالاب ها اعتباری بالغ بر ۹۰۰ 
میلیارد تومان را برای احیای خلیج گرگان 
رئیس  تا  هستیم  امیدوار  کرده  تصویب 
جمهور به این موضوع توجه کند و هر 

چه زودتر این اعتبار را در اختیار ما قرار 
دهد. کنعانی با بیان این که احیای تالاب 
ها و اقداماتی همچون بوته کاری برای 
جلوگیری از ریزگردها باید انجام شود، 

ادامه داد: تاکنون حدود ۷۰ هزار هکتار 
بوته کاری توسط محیط زیست در کنار 
تالاب آلاگل انجام شده است.وی در رابطه 
با طرح مقابله با گرد و غبار هم اضافه کرد: این 

طرح در ستاد ملی و شورای برنامه ریزی 
مصوب و به دستگاه ها ابلاغ شده است 
تا دستگاه ها بتوانند تکالیف خود را انجام 
دهند و امیدواریم بتوانیم از اعتبارات سفر 
استفاده کرده و این چالش را حل کنیم.
مدیرکل حفاظت محیط زیست گلستان 
گفت: در حال حاضر مطالعات در ارتباط 
با پدیده ریزگردها در استان انجام شده و 
پهنه های وسیعی که مستعد گرد و غبار 
افزود:  اند.وی  شده  شناسایی  هستند، 
بحث تجهیز دستگاه های اطفاء حریق هم 
توسط مدیریت بحران استان مورد پیگیری 
قرار گرفته و تلاش می کنند تا بتوانند یک 
بالگرد را برای استقرار دائم در استان تهیه 
و تجهیزات لازم از جمله ماشین آلات و 
ادوات بحران را برای اطفاء حریق جنگل 

های استان تامین کنند.

تبریک متفاوت تولد نماینده 
مجلس توسط پرستاران

پرستاران بیمارستان پیامبر اعظم )ص( در 
اقدامی مبتکرانه تولد نماینده مردم شرق 
گلستان در مجلس را که پیگیر جدی 
مطالبات پرستاران و تجهیز بیمارستان های 
منطقه بوده تبریک گفتند. به گزارش ایسنا، 
روزهای گذشته سرتاسر کشور مملو از 
احساسات سرشار مردم عزیزمان نسبت 
به پرستاران فداکاری بود که همواره با از 

خودگذشتگی و عطوفت در اندیشه التیام 
درد بیماران بوده اند و بر حسب تقدیر 
الهی در یکی دوسال اخیر به دلیل شیوع 
بیماری کرونا خدمات و رشادت های 
آنان بیش از گذشته به چشم آمده است. 
همه جای کشور و طبیعتا استان گلستان 
مملو بود از مراسمات جشن و تقدیر از 
پرستاران و فضای مجای لبریز از پیامهای 
تبریک و مهربانی مردم به سپیدپوشانی 
که قلب های سپیدشان وجودشان را نیز 
نورانی کرده است.اما در این میان همزمانی 
تولد دکتر رضا آریان پور _نماینده مردم 
شریف شرق گلستان در مجلس شورای 
اسلامی که از قضا خود او نیز پرشک 
و متخصص و جراح قلب است با روز 
از  تعدادی  تا  بود  شده  باعث  پرستار 
پرستاران خوش ذوق و فداکار بیمارستان 

پیامبر اعظم )ص( شهرستان گنبدکاووس 
این  ریاست  سابقه  قبلا  پور  آریان  که 
بیمارستان و خدمت به مردم در این حوزه 
را داشته است با در دست گرفتن دست 
نوشته ها و انتشار تصویری این تولد را 
به وی تبریک بگویند.دکتر رضا آریان 
پور با تبریک روز پرستار به همه فداکاران 
این قشر، اظهار کرد: باور کنید این اقدام 
همکاران سابقم در بیمارستان پیامبر اعظم 
)س( بهترین تبریک تولدی بود که در 
طول دوران زندگی ام دریافت کردم. وی 
با بیان اینکه این محبت ها و لطف مردم 
و به ویژه کادر فداکار درمان وظیفه من 
را در نمایندگی سخت تر می کند، افزود: 
تمام تلاش خود را کرده ام تا در برابر 
خداوند متعال، خون شهدا، مردم عزیز 
و وجدان خودم شرمنده نشده و سربلند 

باشم. نماینده مردم شرق استان گلستان 
در مجلس شورای اسلامی با تاکید بر 
اینکه وقتی می بینم بعد از سالها همچنان 
در قلب همکاران فداکارم نسبت به من 
احساسات خوبی نهفته است به اهمیت 
خدمت صادقانه بیشتر پی می برم، ادامه 
داد: به همه کادر درمان به ویژه پرستاران 
قول می دهم تا حصول نتیجه مطالبات 
آنها از مسئولان را پیگیری خواهم کرد.به 
گزارش ایسنا دکتر رضا آریان پورکه عضو 
آموزش  و  درمان  بهداشت،  کمیسیون 
پزشکی نیز می باشد، در مدت یک سال 
و نیم نمایندگی خود بارها پیگیر مطالبات 
پرستاران و کادر درمان در سطح ملی بوده 
و در ایام کرونا نیز تجهیزات و اعتبارات 
استان  بیمارستانهای  برای  را  ای  ویژه 

گلستان جذب کرده است.
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توسعه صنعت گلستان نیازمند سرمایه گذاری
فراهم بودن مواد اولیه معدنی و کشاورزی، قابلیت دسترسی 
به آسیای میانه از طریق خط آهن ایران - ترکمنستان - 
قزاقستان و برخورداری از مرز زمینی، از جمله ظرفیت های 
گلستان برای جذب سرمایه گذار است اما نبود زیرساخت 
کافی بهره وری از این بخش را هنوز به میزان مورد انتظار 
نرسانده است.به گزارش ایرنا، قرار گرفتن در کریدور ریلی 
شمال - جنوب، فعالیت فرودگاه بین المللی گرگان، وجود 
۱۱ ناحیه و ۱۳ شهرک صنعتی از جمله شهرک صنعتی 
هزار هکتاری اترک و تصویب منطقه آزاد تجاری اینچه 
برون از دیگر ظرفیت های گلستان برای جذب سرمایه 
گذار و رونق صنعت این استان است اما با همه این جاذبه 
برای سرمایه گذاری، گلستان در حوزه صنعت رتبه ۲۵، در 
حوزه معدن رتبه ۲۳ و در بخش تجارت در رتبه بیست و 
یکم کشور قرار دارد.همچنین گلستان از لحاظ پروانه بهره 
برداری واحدهای صنعتی موجود، جذب سرمایه گذاری 
و ایجاد اشتغال در میان استان های کشور به ترتیب در 
رده های بیست و یک، بیست و سه و بیست و دوم قرار 
دارد. از جمله مشکلات مهم رونق شهرک های صنعتی 
گلستان، نبود زیرساخت های اولیه مورد نیاز مانند آب و 
گاز است که موجب رویگردانی سرمایه گذاران و طولانی 
شدن روند ساخت و بهره برداری واحدهای در دست 
جدید  مدیرعامل  شهمرادی  رضا  است.  شده  احداث 
شرکت شهرک های صنعتی گلستان چندی قبل گفته بود 
که به دلیل برخی مشکلات ۲۲۰ واحد معادل ۲۵ درصد 
مجموع ۸۲۵ واحد صنعتی مستقر در شهرک های صنعتی 
گلستان غیرفعال هستند. وی گفت: در برخی از شهرک های 
گلستان مشکل آب وجود دارد که باید مجوز حفر چاه 
جدید گرفته شود، در برخی شهرک ها مشکل برق وجود 
دارد که باید این ظرفیت افزایش یابد تا سرمایه گذاران 
جدید با مشکل مواجه نشوند. به نظر می رسد در شرایط 
برقراری این مشکلات، کاهش اقبال بخش خصوصی برای 
سرمایه گذاری در شهرک های صنعتی گلستان امری طبیعی 
بوده و به توجهی ویژه برای رفع این کمبودهای اساسی و 
زیرساختی نیاز دارد. کارشناسان و دست اندرکاران سازمان 
صنعت، معدن و تجارت گلستان، تحقق برنامه رشد هشت 
درصدی برای بخش صنعت در سال آینده را مستلزم تعامل 
و همراهی بیش از گذشته دستگاه های مرتبط در حل 
مسائل و مشکلات پیشرو از جمله در حوزه زیرساخت 
های موردنیاز می دانند. رئیس سازمان صنعت، معدن و 
برنامه کوتاه مدت  این سازمان  تجارت گلستان گفت: 
برای توسعه صنعت استان ترسیم کرده که مهمترین آن، 
تحقق رشد هشت درصدی برای سال ۱۴۰۱ است.حسین 
طلوعیان افزود: برای رسیدن به این هدف، برنامه ها و پروژه 
های پیشنهادی این بخش در قالب سه طرح و ۶ پروژه با 
پوشش ۴۳۷ واحد صنعتی با سرمایه گذاری ۴۷ هزار و 
۵۰ میلیارد ریال و ۷۷ طرح معدنی با سرمایه گذاری ۱۳ 
هزار و ۱۷۰ میلیارد ریال تدارک دیده شده است. وی ادامه 
داد: پروژه های تعریف شده در حوزه واحدهای صنعتی با 
پوشش ۴۳۷ طرح و سرمایه گذاری ۴۷ هزار و ۵۰ میلیارد 
ریال شامل تکمیل ۹۱ طرح نیمه تمام و در دست اجرا با 
سرمایه گذاری ۲۹ هزار و ۱۷۰ میلیارد ریال، احیای ۶۲ 
واحد غیرفعال، راکد و مزایده ای با سرمایه گذاری سه هزار 

و ۶۸۰ میلیارد ریال، افزایش ظرفیت ۲۸۴ واحد فعال و نیمه 
فعال با سرمایه گذاری ۱۴ هزار و ۲۰۰ میلیارد ریال است.
به گفته وی در گلستان هزار و ۱۲۵ پروانه بهره برداری 
واحد صنعتی با سرمایه گذاری ۵۲ هزار و ۷۵۷ میلیارد 
ریال و ایجاد فرصت برای ۲۷ هزار و ۸۲۰ نفر صادر شده 
دارد.رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گلستان به 
ظرفیت های حوزه معادن این استان اشاره کرد و افزود: 
این سازمان برای حوزه معدن ۷۷ طرح با سرمایه گذاری 

۱۳ هزار و ۱۷۰ میلیارد ریال برای نیمه نخست سال ۱۴۰۱ 
شامل تکمیل و راه اندازی ۲۱ طرح نیمه تمام با سرمایه 
گذاری هفت هزار و ۲۷۰ میلیارد ریال، احیای ۲۶ واحد 
غیرفعال، راکد و مزایده ای با سرمایه گذاری ۲ هزار و ۸۰۰ 
میلیارد ریال و افزایش ظرفیت ۳۰ واحد فعال و نیمه فعال با 
سرمایه گذاری سه هزار و ۱۰۰میلیارد ریال پیش بینی کرده 
است.معادن گلستان شامل ذغالسنگ، سنگ لاشه آهکی، 
صدف، یدُ، سنگ آهک و سنگ نسوز است که اکنون ۶۱ 
پروانه بهره برداری با ۲۹۰ میلیارد ریال سرمایه گذاری و 
ایجاد هزار و ۷۳۷ فرصت شغلی صادر شده و ظرفیت 
ذخیره قطعی این معادن ۲ میلیارد و ۲۵۷ میلیون و ۸۷۲ هزار 

تن و استخراج سالانه ۲۲ هزار و ۸۷۰ تن است.

پیش نیازهای زیر ساختی در تحقق توسعه صنعت
رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت گلستان گفت: 
الزامات و پیش نیازهای ضروری زیرساختی برای تحقق 
رشد هشت درصدی حوزه صنعت استان در سال آینده 

شامل تامین حداقل ۴۰۰ مگاوات برق از طریق اجرای 
طرح سیکل ترکیبی در نیروگاه علی آباد و تکمیل واحدهای 
نیروگاهی کوچک مقیاس و زودبازده و توزیع آن در مناطق 
حساس تولید با اولویت تامین انرژی موردنیاز در شهرک 
های صنعتی در پیک مصرف و دستیابی به ولتاژ پایدار با 
همکاری وزارت نیرو است. وی ادامه داد: تامین حداقل 
یک سوم از کسری ۵۰۰ هزار متر مکعبی در منابع مصارف 
آبی از طریق شیرین سازی آب خزر، شیرین سازی منابع 

آبی زیر زمینی آب شور و بهره برداری از سدهای بزرگ 
و کوچک در دست اجرای نیمه تمام وزارت نیرو از دیگر 
الزامات و پیش نیازهای زیرساختی در دستیابی به رشد 
هشت درصدی حوزه صنعت گلستان است. طلوعیان 
توجه به سرمایه گذاری در ایجاد زیرساخت های شهرک 
هزار هکتاری اترک از جمله تامین آب بخش صنعت با 
انتقال پساب فاضلاب و تامین برق از طریق خط انتقال 
از نیروگاه سیکل ترکیبی علی آباد و تکمیل و زنجیره 
ارزش تولیدات اولویت دار گلستان با مشارکت مراکز 
پژوهشی و شرکت های دانش بنیان را از دیگر موارد 

مهم در توسعه صنعت استان برشمرد.

رشد معادن گلستان در گرو تعامل و همکاری
گلستان  تجارت  و  معدن  صنعت،  سازمان  رئیس   
گفت: توجه به رفع مشکلات پیش روی حوزه تامین 
زیر ساخت های شهرک ها و نواحی صنعتی استان به 
منظور مشارکت در تحقق رشد هشت درصدی برای 

سال ۱۴۰۱ و تامین زمین برای ایجاد و توسعه شهرک 
ها و نواحی صنعتی به ویژه در حاشیه جنوبی استان 
ضروری است.وی بر تامین آب، برق و گاز و به ویژه 
کمبود  صنعتی،  نواحی  و  ها  شهرک  نیاز  مورد  برق 
تخصیص بودجه عمرانی از محل اعتبارات استانی و 
تخصیص ناچیز آن از محل اسناد خزانه اسلامی، رفع 
مشکلات زیست محیطی و تسریع در رفع مشکلات 
دریافت اسناد ثبتی و تفکیک شهرک ها و نواحی صنعتی 
استان تاکید کرد. براساس گزارش شرکت شهرکهای 
صنعتی گلستان، این استان ۱۳ شهرک صنعتی، ۱۱ ناحیه 
صنعتی، منطقه ویژه اقتصادی اترک با مساحت ۲ هزار  
۱۰۵ هکتار دارد که تاکنون برای جذب سرمایه گذاران، 
۹۲۶ فقره قرارداد در شهرک ها و ۲۹۷ فقره قرارداد 
در نواحی صنعتی بسته شده است.نماینده مردم غرب 
گلستان در مجلس شورای اسلامی هم گفت: با توجه 
به توانمندی  و پتانسیل های بالفعل و بالقوه گلستان برای 
سرمایه گذاری، توجه دولت و افزایش سرمایه گذاری 
از  یکی  به  را  استان  این  تواند  می  بخش خصوصی 
قطب های اقتصادی تبدیل کند.عبدالجلال ایری اظهار 
داشت: به عنوان نمونه شهرک صنعتی اترک گلستان به 
دلیل تامین نشدن آب با مشکل مواجه شده و نیاز است 
تا در این حوزه سرمایه گذاری  بیشتری صورت بگیرد.
سخنگوی کمیسیون عمران مجلس گفت: این شهرک 
صنایع  استقرار  برای  مناسبی  محل  می تواند  صنعتی 

بزرگ، متوسط و کوچک باشد.

لزوم همکاری دستگاه ها در رشد اقتصادی 
استاندار گلستان معتقد است: تحقق رشد اقتصادی ۷.۳ 
درصدی به عنوان خواسته مهم دولت سیزدهم برای این 
استان نیازمند همکاری دستگاه ها و جلوگیری از هدر 
رفت منابع برای بهره وری بیشتر است.علی محمد زنگانه 
افزود: براساس برنامه ریزی صورت گرفته باید تلاش 
شود نرخ رشد ۷.۳ درصدی را برای گلستان محقق کنیم 
که نیمی از این هدف باید از محل بهره وری و صرفه 
جویی منابع تامین شود.وی بیان کرد: به عنوان نمونه اگر 
در روند تکمیل و راه اندازی چهار هزار هکتار مزرعه 
جدید پرورش میگوی گمیشان دقت نظر بیشتری کنیم 
می توانیم بهره وری از این مزارع را افزایش دهیم.زنگانه 
ادامه داد: در این مسیر باید از ظرفیت بخش خصوصی 
و سرمایه گذاران، شرکت های تعاونی و سرمایه های 
کرد:  تاکید  گلستان  کنیم.استاندار  استفاده  سرگردان 
بانکی  منابع  از  باید  نرخ رشد  این  در راستای تحقق 
مراقبت کرده و سیستم بانکی استان نیز موظف است 
تا ۸۵ درصد منابع استحصال شده را برای توسعه و 
پیشرفت منطقه بکار بگیرد.براساس آمار منتشره توسط 
دستگاه های مرتبط با حوزه صنعت گلستان، اکنون ۹۷ 
درصد از واحدهای صنعتی دارای پروانه بهره برداری 
در این استان، جزو صنایع کوچک به شمار می رود.
استان گلستان با یک میلیون و ۹۰۰ هزار نفر جمعیت 
در شمال کشور قرار دارد و اقتصاد اصلی آن بر پایه 
کشاورزی بوده و سرمایه گذاری حوزه های خدمات و 

صنعت در رتبه های بعدی قرار دارد.

استان گلستان ۱3 شهرک صنعتی، ۱۱ ناحیه صنعتی، منطقه ویژه اقتصادی اترک
 با مساحت 2 هزار  ۱۰5 هکتار دارد که تاکنون برای جذب سرمایه گذاران، 926 
فقره قرارداد در شهرک ها و 297 فقره قرارداد در نواحی صنعتی بسته شده است.

تکمیل پژوهش سرای دانش آموزی 
گنبدکاووس ضروری است

پژوهش سرای  اینکه  بابیان  گنبدکاووس  فرماندار 
دانش آموزی بهترین مکان  برای تولید علم و تربیت نسل 
بر ضرورت  پژوهش محوری است،  با رویکرد  آینده 
تکمیل پژوهش سرای این شهرستان تاکید کرد.به گزارش 
روابط عمومی، عبدالقدیر کریمی در مراسم نواختن 
زنگ آغاز هفته پژوهش )۲۰ تا ۲۵ آذر( در دبیرستان 
غیردولتی دوره دوم دخترانه شمیم علم گنبدکاووس 
اظهار داشت: ارتباط دانش آموزان با مراکز پژوهشی مانند 
پژوهش سراها و اهتمام به انجام فعالیت های تحقیقی، 
پژوهشی و خلاقانه توسط آنان و معلمان باید مورد 
توجه جدی متولیان آموزش و پرورش قرار گیرد. وی 
با گلایه  از توقف چند ساله عملیات اجرایی پژوهش 

سرای دانش آموزی گنبدکاووس افزود: متولیان آموزش 
و پرورش باید با تخصیص اعتبارات مورد نیاز، این مکان 
را تکمیل و برای دانش آموزان آماده کنند.کریمی همچنین 
از همراهی و همکاری آموزش و پرورش، فرهنگیان، 
دانش آموزان و خانواده آنان برای مقابله با کرونا قدردانی 
اکنون وضعیت  این همکاری  کرد و گفت: در سایه 
کرونایی گنبدکاووس رنگ آبی به خود گرفته با این 
حال رعایت شیوه نامه های بهداشتی تا بهبود کامل شرایط 
ضروری است.به گزارش ایرنا، عملیات اجرایی احداث 
پژوهش سرای دانش آموزی گنبدکاووس از بهمن ۹۷ 
و با مشارکت یکی از نیکوکاران این شهرستان شروع 
شد اما به سبب عدم تخصیص اعتبار دولتی در ۲ سال 

گذشته با حدود ۴۰ درصد پیشرفت فیزیکی، نیمه تمام 
باقی مانده است.مدیر آموزش و پرورش گنبدکاووس 
نیز در این مراسم با تبریک هفته پژوهش گفت: انجام 
فعالیت های تحقیقی و پژوهشی برای تحقق اهداف نظام 
و استقلال علمی کشور از نیازهای ضروری است که 
آموزش و پرورش در راستای اهداف عالیه و سند تحویل 
بنیادین خود در این جهت حرکت می کند.کمال الدین 
نظرنژاد با مهم دانستن تولید علم، افزود: پیش نیاز تولید 
پرورش  و  آموزش  و  است  تحقیق  و  پژوهش  علم، 
گنبدکاووس در کنار استفاده از کتاب های آموزشی به 
مساله تحقیق و پژوهش نیز توجه دارند تا دانش آموزان و 

مدارس پژوهش محور داشته باشیم. 
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حفظ جان و سلامت مردم سبب 
رشد معنوی پرستاران می شود

مدیرکل تبلیغات اسلامی گلستان با بیان اینکه 
ها  انسان  سلامتی  و  جان  حافظ  پرستاران 
هستند، گفت: حفظ جان و سلامت انسان 
موجب ارتقاء درجات و رشد معنوی افراد می 
شود. حجت الاسلام عباسعلی گرزین اظهار 
کرد: پرستاران مسئولیت حفظ جان انسان 
ها را بر عهده داشته و با این کار در یک 
مسیر مقدسی قرار گرفته اند که موجب رشد، 
تعالی و کمال آنها می شود. مدیرکل تبلیغات 
اسلامی گلستان افزود: عزت، عظمت، کرامت 
از جمله خصلت های جامعه  فداکاری  و 
پرستار است زیرا حفظ جان و سلامتی انسان 
است  اهمیت  با  به حدی  مخلوقات  و  ها 
که هیچ آئین انسانی، مذهب و مرزی نمی 
شناسد. گرزین با اشاره به شخصیت حضرت 
زینب )س( تصریح کرد: آن حضرت به دلیل 
فداکاری های زیادی که انجام دادند، نامشان 
ماندگار شد و روز ولادت ایشان را به عنوان 
روز پرستار انتخاب کرده اند. وی با اشاره به 
فداکاری های پرستاران کشور در دروان های 
مختلف، گفت: این افراد در طول دوران دفاع 
مقدس، انقلاب و پیش از انقلاب و حتی 
دوران کرونا برای حفظ جان و سلامتی مردم 
تلاش کردند و اگر نبودند جان خیلی ها از 
اسلامی  تبلیغات  رفت.مدیرکل  می  دست 
گلستان ادامه داد: رسیدگی به بیماران خدمتی 
انسانی بوده و اهمیت پرستار در خدمتی 
است که به برای بیمار انجام می دهد، چه 
بسا اگر پرستاران نبودند زحمت پزشکان 

به هدر می رفت.

دستگیری عامل چاقوکشی
 در علی آبادکتول 

جانشین فرماندهی انتظامی علی آبادکتول از 
دستگیری عامل چاقوکشی در بخش کمالان 
این شهرستان خبر داد. به گزارش مهر، علی 
اکبر روحی فر اظهارکرد: طی اعلام یک مورد 
درگیری مبنی بر چاقو کشی و مجروحیت 
به  موضوع  کمالان،  بخش  کلانتری ۱۳  به 
صورت ویژه در دستور کار ماموران انتظامی 
آن کلانتری قرار گرفت. جانشین فرماندهی 
انتظامی علی آبادکتول افزود: بلافاصله اکیپی 
از ماموران انتظامی در محل حاضر شدند و 
طی بررسی انجام شده مشخص شد ضارب 
فردی جوان با هویت معلوم که طی درگیری 
مجروح  با ضربات چاقو  را  با شاکی، وی 
و متواری شده است. روحی فر با اشاره به 
تحقیقات میدانی پلیس برای شناسایی متهم، 
تصریح کرد: با سرعت عمل ماموران ضارب 
در عملیاتی دستگیر و به جرم خود اعتراف 
کرد. جانشین فرماندهی انتظامی علی آبادکتول 
ضمن اشاره به معرفی متهم به مرجع قضائی 
خاطرنشان کرد: امنیت جامعه خط قرمز پلیس 
است و ماموران در این زمینه با تمام قدرت به 
مقابله با برهم زنندگان نظم و امنیت عمومی 

خواهند پرداخت.

 

آگهی اختصاصی موضوع ماده 3 قانون و ماده ۱3
 آئین نامه اجرائی قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی

 و ساختمانهای فاقد سند رسمی
تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات   ۱۴۰۰/۰۷/۱۱ تاریخ   ۱۴۰۰۶۰۳۱۲۰۰۸۰۰۲۲۳۴ شماره  رای  برابر 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی شهرستان آق قلا پرونده کلاسه 
۱۴۰۰۱۱۴۴۱۲۰۰۸۰۰۰۰۱۱ تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضی خانم امانتاج شیرمحمدلی فرزند حاج 
محمد به شماره شناسنامه ۹۲ کد ملی  ۴۹۷۹۷۲۸۹۳۶ صادره از آق قلا در ششدانگ یک قطعه زمین  مزروعی 

به مساحت ۱۳۱۰۲۸.۸۰ مترمربع، در قسمتی از ششدانگ پلاک شماره ۲۷۴- فرعی از ۴- اصلی واقع در 
اراضی شوره زار بخش ۷- حوزه ثبتی ملک شهرستان آق قلا از سهمی آقایان ۱- باباقلی شیرمحمدلی ۲- حاج 
محمد شیرمحمدلی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی 
می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت 
یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم  نمایند. بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول: روز شنبه ۱۴۰۰/۰۹/۰۶  تاریخ انتشار نوبت دوم: روز یکشنبه ۱۴۰۰/۰۹/۲۱

محمد فندرسکی- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک آق قلا  م.الف ۹۴۰۴

آگهي هاي ثبتي

با  آراد  و  عارف  ساله  پنج  ایرانگردی 
شعار »بگردیم و نیکی کنیم« سمبلی از 
عشق جوانان ایرانی در معرفی جاذبه 
است.  پارسی  نظیر سرزمین  بی  های 
آراد  و  مهر، عارف طحان  به گزارش 
پیروان دو رفیق ایرانگرد که حدود پنج 
سال است با دیدی متفاوت نسبت به 
سفر و ایرانگردی با شعار »بگردیم و 
اند و  نیکی کنیم« راهی جاده ها شده 
اند  رسیده  که  هرجا  به  مسیرشان  در 
در نقش سفیران صلح و عشق در قلب 
ایرانیان جای گرفته اند. آنها داستان های 
و  داشته  برای گفتن  بسیاری  شنیدنی 
تجارب فراوانی در این سفرها آموخته 
اند. طحان و آراد که سابقه پنج بار سفر 
و  ظرفیت ها  از  دارند،  را  گلستان  به 
پتانسیل های گلستان گفتند. گفتگو با این 

دو ایرانگرد جوان را در  ادامه بخوانید.

به  ایرانگردی  و  انتخاب گردشگری 
در  زمانی  چه  از  هدف  یک  عنوان 

ذهن شما ایجاد شد؟
عارف طحان: از اواخر سال ۹۶ ایده 
آراد  برادرم  همراه  به  را  ایرانگردی 
پیروان شروع کردیم در ابتدا قصدمان 
فقط طبیعت گردی بود ولی به مرور 
تاریخ  ثبت  و  شهرگردی  ایرانگردی، 

کشور هم به آن افزوده شد.
آراد پیروان: سفر برای ما عشق است و 
ما با هدف به دنبال ایرانگردی به شکل 
تخصصی هستیم تاکنون بیش از ۲۵ 
تا  می کنیم  سعی  و  گشتیم  را  استان 
به سرانجام  را  مهم  این  کنار هم  در 
به  بزودی  و  کنیم  تکمیل  برسانیم و 
و  بلوچستان  و  سیستان  استان های 

کرمان خواهیم رفت.

مزیت گلستان و شهرهای مختلف آن 
برای جذب گردشگر نسبت به سایر 

استان ها چیست؟
معمول  ویژگی های  پیروان:  آراد 
می شود  ذکر  بیشر  که  گلستان  استان 
و  اقلیم ها  گوناگونی  از  برخورداری 
خوب  پتانسیل  اما  است  اقوام  تعدد 

استان  این  بودن  بکر  گلستان  استان 
و  طبیعت  لحاظ  به  استان  این  است؛ 
بودن  بکر  محلی،  افراد  و  اقوام  حتی 
خود را حفظ کرده است.تبدیل استان 
کشور  گردشگری  قطب  به  گلستان 
و  است  چالش برانگیز  و  مهم  اقدامی 
هدف گذاری،  و  برنامه ریزی  با  باید 
برای  را  مشخصی  گردشگری  نوع 
صرفاً  شود.  انتخاب  توسعه  و  رشد 
گردشگران  و  مسافران  تعداد  افزایش 
چیزی جز تخریب برای استان نخواهد 
داشت همان طور که در برخی استان ها 
تأثیرات  گردشگر  کمیت  بر  تاکید  با 

مخربی را بر روی طبیعت و فرهنگ 
که  قابلیت هایی  با  هستیم.  شاهد 
است  برخوردار  آن  از  گلستان  استان 
را  دیگری  گردشگری  انواع  می توان 
برای  تفریحی  گردشگری  از  غیر  به 
استان برگزید.بوم گردی یکی از انواع 
قابلیت های  از  و  گردشگری  مناسب 
توسعه  برای  گلستان  منحصربه فرد 
گردشگری است که در چند سال اخیر 
توسعه  می توان  و  داشته  خوبی  رشد 
این حوزه را در استان تداوم بخشید. 
در استان پتانسیل خوبی به لحاظ کمی 
و کیفی برای بوم گردی موجود است 

که می توان از این ظرفیت برای توسعه 
گردشگری استان بهره برد.

کدام مناطق گردشگری در گلستان 
مورد استقبال و پسند شما بوده است؟
خطه  این  جای  همه  طحان:  عارف 
نمی توان  و  است  زیبا  واقعاً  سرسبز 
گزینشی  شکل  به  اما  کرد  انتخاب 
می توان به گورستان تاریخی خالد نبی 
با اقلیم و آثار منحصر به فرد، میراث 
از  برخورداری  با  گنبدقابوس  جهانی 
برند جهانی، آبشارهای استان از جمله 
لوه، شیرآباد و کبودوال، ییلاقات مختلف 
مانند جهان نما و دهنه های زرین گل و 
اشاره  غیره  و  علی آبادکتول  محمدآباد 
کرد. همچنین بازدید از آداب و رسوم، 
البسه محلی، موسیقی و غذاهای سنتی 
بالاخص  گلستان  استان  متعدد  اقوام 
قوم ترکمن قطعاً برای همه مسافران و 
گردشگران جذاب است. حقیقت امر 
این هست که پتانسیل های گردشگری 
استان گلستان بسیار بالا است زیرا از 
نظیری  بی  قومیتی  و  فرهنگی  تنوع 
برخوردار است و در عین حال طبیعت 
منحصر به فرد و تاریخ غنی آن می تواند 
برای مردم ما و حتی در سطح جهانی 

جذاب و قابل اتکا باشد.

زمینه  در  نتوانسته  گلستان  چرا 
گردشگری موفق عمل کند؟

وجود  با  متأسفانه  طحان:  عارف 
استان  گردشگری  فراوان  پتانسیل های 
دارا  با  سرسبز  خطه  این  گلستان، 
بودن بناها و آثار تاریخی فراوان برای 
گردشگران داخلی و خارجی ناشناخته 
جدی  آن  علت  مهم ترین  و  مانده 
است.ورودی های  برَِندسازی  نگرفتن 
شهر گرگان تناسبی با قدمت این شهر 
ندارد و این جای بسی تأسف دارد.یکی 
از بهترین شیوه های معرفی هرچه بهتر 
استان گلستان ساخت تیزرهای مستند در 
حوزه اقوام و سنن موجود، آثار تاریخی 
و مذهبی و غذاهای سنتی و غیره است 

که باید در این زمینه اقدام جدی شود.

برادران ایرانگرد سمبل عشق به وطن

عارف طحان و آراد پیروان دو رفیق ایرانگرد که حدود 
پنج سال است با دیدی متفاوت نسبت به سفر و ایرانگردی با 

شعار »بگردیم و نیکی کنیم« راهی جاده ها شده اند.

شهدای مدافع سلامت الگویی برای جوانان
مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران گلستان در دیدار با 
خانواده یکی از شهدای سلامت استان گفت: خلوص نیت 
شهدای مدافع سلامت باید به الگویی برای جوانان تبدیل 
شود و پیشرفت های حاصله در جامعه مرهون اخلاص 
ایثار همه شهدای والامقام است.اسرافیل وزیری  به  و 
اتفاق جمعی از روحانیون و مدیران در دیدار با خانواده 

شهید مدافع سلامت حسن نظری گفت: تداوم راه شهدا 
در حفظ آرمان های اسلام و تلاش برای استحکام هر چه 
بیشتر پایه های نظام اسلامی و تقویت اقتدار آن است. به 
گزارش ایرنا حسن نظری از جانبازان هشت سال دفاع 
مقدس در ۲۱ مرداد ۱۳۹۹ در راه مقابله با ویروس کرونا 
و ارائه خدمت به بیماران به همرزمان شهیدش پیوست.

نظری در عملیات کربلای پنج در منطقه عملیاتی شلمچه 
به درجه جانبازی نائل شده بود.وزیری افزود: دیدار و 
دلجویی از خانواده های شاهد و ایثارگر گام کوچکی در 
برابر ازخودگشتگی های آنان محسوب می شود و حفظ 
شان و منزلت این عزیزان باید به عنوان یکی از مهم ترین 

اولویت های مسئولان و برنامه ریزان باشد.
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شهرک  کشاورزی، راهبرد پایدار تولید
محصولات  تولید  پایدار  راهکار  کشاورزی،  شهرک های  ایجاد  در  سرمایه گذاری 
کشاورزی و ایجاد فرصت های شغلی مطمئن است که این ظرفیت  طی سال های اخیر 
توجه مسوولان گلستان را برای برنامه ریزی و جذب سرمایه گذاران بخش خصوصی به 
خود جلب کرده است. به گزارش ایرنا، کارشناسان و دست اندرکاران بخش کشاورزی 
افزایش بهره وری، تنوع تولید محصولات، کاهش هزینه های زیرساختی اعم از برق، آب، 
گاز و مقرون به صرفه بودن برای دولت، استفاده از ظرفیت سرمایه بخش خصوصی، 
کاهش زمان ایجاد زیرساخت، جذب دانش آموختگان، بازاریابی خوب، فروش یک جای 
محصول، دسترسی آسان به دانش روز و ارزآوری را از جمله مزایای ایجاد شهرک های 
کشاورزی می دانند. شرکت شهرک های کشاورزی، از نیمه دوم  سال ۱۳۹۲ در راستای 
اجرای قانون برنامه پنجم توسعه، زیر نظر وزارت جهاد کشاورزی فعالیت خود را با 
اهدافی از جمله مدیریت و پشتیبانی از زنجیره  تولید کشاورزی در مجتمع ها و شهرک های 
کشاورزی گلخانه ای، دامی یا شیلاتی آغاز کرد. براساس گزارش آبان امسال سیدجمال 
سجادی پور مدیرعامل شرکت شهرک های کشاورزی وزارت جهادکشاورزی، تاکنون این 
شرکت عملیات ساخت و اجرای ۲۹۵ شهرک کشاورزی را در مساحت بیش از ۳۸ هزار 
هکتار در استان ها آغاز کرده که ۱۰۲ شهرک کشاورزی به بخش خصوصی واگذار شده 
است. در گلستان راه اندازی شهرک کشاورزی از سال ۱۳۹۴ آغاز شد تا از این ظرفیت 
برای بهره وری بهتر از منابع آبی، تولید و اشتغال پایدار استفاده شود و تاکنون ۹ شهرک 
در حوزه های مختلف با نزدیک به وسعت هفت هزار هکتار شناسایی و برخی از جمله 
شهرک دامی )زنجیره تولید تخم مرغ( در گنبدکاووس و شهرک گلخانه ای النگ کردکوی 
فعال شده و بقیه در دست ساخت است. مطابق گزارش سازمان جهادکشاورزی گلستان 
سالانه پنج میلیون و ۴۰۳ هزار تن انواع محصول کشاورزی در این استان تولید می شود 
که گلستان در تولید ۱۵ محصول شامل دانه های روغنی کلزا، سویا و آفتابگردان، هلو، 
توتون و گوشت مرغ رتبه اول، گندم، چغندرقند و خرمالو مقام دوم، شلتوک)برنج(، پیله 
تر ابریشم، میگو و پنبه رتبه سوم، ماهیان پرورشی و خاویاری رتبه چهارم و جو و زیتون 
رتبه پنجم کشوری را دارد. این تولیدات سالانه کشاورزی گلستان از ظرفیت ۶۶۷ هزار 
زمین کشاورزی، چهار میلیون واحد دامی، ۴۵۲ هزار و ۱۸۵ هکتار جنگل، ۸۶۲ هزار 
و ۸۲۵ هکتار عرصه مرتعی، بیش از هزار واحد مرغداری و دسترسی به ۱۱۰ کیلومتر 
از ساحل دریای خزر به دست می آید. مدیر شرکت شهرک های کشاورزی سازمان 
جهادکشاورزی گلستان با اشاره به این که ایجاد شهرک های کشاورزی یکی از سیاست 
های مهم وزارتخانه است گفت: طبق مطالعات انجام شده، اولویت نخست سرمایه گذاری 
در استان، ایجاد شهرک گلخانه ای، شیلات و صورت ضرورت دام است. نعمت الله 
کفشگیری افزود: ساخت اولین شهرک کشاورزی گلستان سال ۹۷ با  احداث شهرک 
گلخانه النگ کردکوی به وسعت هفت هکتار و با سرمایه گذاری ۱۸۰ میلیارد ریالی 
بخش خصوصی آغاز شد. وی ادامه داد: اکنون این شهرک با مشارکت ۶ سرمایه گذار در 
قالب ۶ قطعه اجرایی شده که یک واحد آن در حال بهره برداری بوده و بقیه واحدها به 
زیر کشت محصولات گوناگون رفته اند. به گفته وی اکنون در شهرک گلخانه کردکوی 
۵۰ نفر صاحب شغل پایدار شده و ظرفیت اسمی تولیدات واحدهای آن هزار تن است.

استقبال سرمایه گذاران
مدیر شرکت شهرک های کشاورزی سازمان جهادکشاورزی گلستان افزود: در حال 
حاضر حدود ۱۸۵ هکتار زمین برای ایجاد ۶ شهرک گلخانه ای جدید در استان از جمله 
در شهرستان گنبدکاووس، آق قلا و کلاله جانمایی شده و پیگیری برای رفع مسائل و 
مشکلات اداری و شتاب در ایجاد زیرساخت های جذب سرمایه گذاران ادامه دارد. وی 
افزایش بهره وری، تنوع پرورش محصول و پایداری تولید، تغییر کشاورزی سنتی به 
صنعتی، کنترل بهتر امراض و آفات، حذف خاک، کاهش هزینه های زیرساختی از جمله 
برق، آب و گاز، انتقال دانش در واحدهای تولیدی به همدیگر، کاهش هزینه تولید، فراهم 
شدن شرایط بهتر جذب نیروی انسانی متخصص و بازاریابی خوب و پایدار را از مهم 
ترین مزایای ایجاد شهرک گلخانه ای برشمرد و افزود: در هر منطقه ای که آب و زمین 

وجود داشته باشد، قابلیت ایجاد شهرک گلخانه ای وجود دارد.

شهرک دامی گنبدکاووس الگوی موفق اقتصاد مقاومتی 
 مدیرعامل شرکت شهرک های کشاورزی سازمان جهادکشاورزی گلستان از وجود 
شهرک دامی با وسعت ۳۸۰ هکتار در بخش مرکزی گنبدکاووس خبر داد و گفت: این 
شهرک جزو طرح های اقتصاد مقاومتی موفق و مهم کشور در حوزه زنجیره تولید تخم 
مرغ به شمار می رود که هفت درصد از تولید تخم مرغ کشور را برعهده دارد. به گفته 
وی اکنون در این شهرک دامی، یک واحد کارخانه دام و طیور با ظرفیت تولید ۱۵۰ تن، 
یک واحد مرغ مادر با ظرفیت ۱۲۰ هزار قطعه، پرورش جوجه یا پولت با ظرفیت یک 

میلیون و ۶۰۰ هزار قطعه، ۲ واحد مرغ تخم گذار در چند سوله با ظرفیت پرورش حدود ۲ 
میلیون قطعه، بهره برداری شده است. شهرک دامی زنجیره تولید تخم مرغ در گنبدکاووس 
ظرفیت اسمی پرورش سالانه بیش از سه میلیون قطعه با ظرفیت تولید روزانه هزار و تن 
تخم مرغ را دارد که تاکنون بخشی از این ظرفیت با مشارکت بخش خصوصی مورد بهره 

برداری قرار گرفته است.
 

شهرک شیلات گمیشان
کفشگیری افزود: ایجاد شهرک ۶ هزار و ۵۰۰ هکتاری پرورش آبزیان شامل میگو و 
ماهیان خاویاری در گمیشان براساس مطالعات سال ۹۴، پیگیری می شود. وی ادامه داد: 
در این شهرک، ۶ هزار هکتار به میگو و بقیه اراضی به پرورش ماهیان خاویاری اختصاص 
داده شده است. وی با بیان این که عملیات انتقال آب موردنیاز آن از ساحل خزر به شهرک 
با اختصاص اعتبار از محل سفر هیات دولت در دست اجرا است، گفت: برای بهره 
برداری از این طرح به ۱۵ هزار میلیارد ریال اعتبار نیاز است. مدیرعامل شرکت شهرک 
های کشاورزی سازمان جهادکشاورزی گلستان افزود: با بهره برداری از این شهرک، سه 
هزار و ۷۰۰ نفر صاحب شغل شده و سالانه نزدیک به ۱۸ هزار تن میگو و ۳۶۰ تن ماهی 
خاویاری تولید می شود. وی همچنین از انعقاد قرارداد برای شتاب در ایجاد زیرساخت 

های موردنیاز شهرک شیلاتی گمیشان با قرارگاه خاتم الانبیا خبر داد.

 لزوم همکاری دستگاه ها
مدیرعامل شرکت شهرک های کشاورزی سازمان جهادکشاورزی گلستان گفت: شتاب 
در ایجاد زیرساخت های شهرک های کشاورزی استان، به همکاری بیش از گذشته 
دستگاه های مرتبط از جمله در حوزه رفع معارض محلی اراضی و تسریع در پرداخت 

تسهیلات به متقاضیان علاقمند توسط بانک های عامل نیاز دارد.
 

گلستان رتبه چهارم کشوری در ایجاد گلخانه
معاون مدیریت باغبانی سازمان جهادکشاورزی گلستان گفت: با برنامه ریزی و هدف 
گذاری صورت گرفته، این استان پس از موفقیت در عملیاتی کردن سیاست توسعه 
گلخانه، رتبه چهارم کشوری را در سال جاری به دست آورده است در حالی که سال ۹۶، 
رتبه ۲۸ کشوری را داشت. نویدرضا فرهانی افزود: اکنون ترویج فرهنگ گلخانه داری 
به عنوان یکی از راهکارهای افزایش تولید و بهره وری مصرف آب، در سطوح مختلف 
کوچک و بزرگ مورد توجه قرار دارد تا از این طریق علاوه بر کاهش هزینه های تولید، 
سودآوری محصول افزایش و امکان تنظیم بازار و صادرات محصول تضمین شود. وی 

تاکید کرد: دولت تاکنون تلاش خود را برای کاهش و رفع موانع ایجاد گلخانه برای 
سرمایه گذاران به کارگرفته ولی مواردی چون محدودیت منابع مطمئن آبی، کمبود منابع 
مالی ارزان قیمت، دغدغه بازار فروش، چالش ها و موانع پیش روی صادرات محصول، 
نوسانات قیمت و افزایش مستمر هزینه ساخت سازه ها و تولید محصول از مهم ترین 
مشکلات فعلی بخش گلخانه در استان است. به گفته وی میزان سرمایه گذاری انجام 
شده برای گلخانه های در دست ساخت و بهره برداری در گلستان تاکنون ۹ هزار و ۸۲۰ 
میلیارد ریال بوده که ۸۰ درصد آن به عنوان تسهیلات بانکی پنج ساله با یکسال تنفس در 

اختیار بهره برداران قرار گرفته است.

ایجاد هزار هکتار گلخانه
فرهانی ادامه داد: پیش بینی می شود برای دستیابی به اهداف برنامه پنجم توسعه و سطح 
ابلاغی هزار هکتاری ایجاد گلخانه در گلستان به اعتباری بیش از ۱۵ هزار میلیارد ریال نیاز 
است. وی افزود: تاکنون در استان گلستان برای ۵۲۱ هکتار، پروانه تاسیس گلخانه صادر 
شده و در زمان حاضر هم ۱۲۴ هکتار آن در دست ساخت یا بهره برداری است. وی 
گفت: اکنون عمده محصولات تولیدی این گلخانه ها در استان انواع گل و گیاه زینتی) 
گل شاخ های بریده از جمله رز،گلایول، داوودی و گل آپارتمانی(، محصولات سبزی 

و صیفی شامل گوجه فرنگی، خیار، فلفل دلمه ای و لیموترش است .

شهرک گلخانه فرصت تولید پایدار 
معاون مدیریت باغباتی سازمان جهادکشاورزی گلستان گفت: شهرک های گلخانه ای 
علاوه بر صرفه جویی در هزینه های زیرساختی و کاهش قیمت تمام شده سازه ها و 
محصول تولیدی، امکان فعالیت افراد فاقد زمین و سرمایه کافی را برای راه اندازی و 
تولید محصولات گلخانه ای فراهم می کند. فرهانی افزود: با توجه به مزایای ایجاد 
شهرک های گلخانه ای، سازمان جهادکشاورزی برنامه خود را بر مبنای توسعه کشت 

در سطوح بالاتر و ایجاد شهرک گلخانه ای قرار داده است.

توسعه گلخانه گزینه مطلوب
یک کارشناس حوزه آب در گلستان نیز گفت: در راستای افزایش محصولات کشاورزی 
و ایجاد امنیت غذایی در استان، توسعه کشت گلخانه ای گزینه مطلوبی است مشروط به 
این که مدیریت منابع آب مورد توجه قرار بگیرد. سید محسن حسینی افزود: در صورت 
استقرار واقعی و تولید محصولات گلخانه ای علاوه بر افزایش ۱۰ برابری تولید، ایجاد 
اشتغال، امنیت غذایی، توسعه بازرگانی، صادرات و صرفه جویی در مصرف آب پیامد 

مثبت آن بوده و در استان تحقق اجرای این طرح باید مورد توجه بیشتر قرار گیرد.

لزوم تخصیص منابع
معاون برنامه ریزی و اقتصادی سازمان جهادکشاورزی گلستان گفت: تخصیص منابع 
به موقع برای ایجاد گلخانه در استان ضروری است. آمنه جمشیدی رودباری افزود: 
امسال هفت هزار و ۵۰۰ میلیارد ریال طرح های گلخانه ای در سطح ۷۵۲ هکتار توسط 
این سازمان تائید و پرونده متقاضیان به بانک های عامل ارسال شده است. وی ادامه 
داد: در این مدت پرداخت ۷۷۰ میلیارد ریال تسهیلات برای ایجاد ۱۳ هکتار گلخانه 
محقق شده است. وی با اشاره به این که پرونده ها در بانک های عامل آماده پرداخت 
تسهیلات است، گفت: تاخیر در تخصیص تسهیلات و وجود تورم در بازار، مسیر 
سرمایه گذاری در ایجاد گلخانه را دچار مشکل می کند. جمشیدی گفت: با توجه به 
این که توسعه کشت گلخانه ای محصولات کشاورزی یکی از برنامه های مهم و مورد 
تاکید برای مدیریت منابع آبی، تولید پایدار و رونق اقتصادی منطقه به شمار می رود، 
سرعت بخشیدن در تخصیص تسهیلات و پرداخت به موقع آن به سرمایه گذاران 
ضروری است. وی ایجاد شهرک های کشاورزی را الگوی خوب برای ترغیب سرمایه 
گذاران دانست و افزود: پیگیری اجرای طرح های زیرساختی  ایجاد شهرک کشاورزی 
برعهده شرکت شهرک های کشاورزی بوده و سرمایه گذاران با کمترین موانع و 

مشکلات به تولید دست پیدا می کنند.
وی همراهی بیش از گذشته دستگاه های مرتبط برای ایجاد شهرک های کشاورزی در 
شهرستان ها را خواستار شد. نیروی انسانی دانش آموخته، فعالیت شرکت های دانش 
بنیان مرتبط و مراکز دانشگاهی تخصصی و با سابقه کشاورزی، لزوم مدیریت منابع 
آبی، وجود بازار مصرف بسیار مناسب در همسایگی استان شامل کشورهای حاشیه 
خزر و آسیای میانه با جمعیت بیش از ۲۸۰ میلیون نفر و کمک به کاهش نرخ بیکاری، 
ضرورت همراهی بیش از گذشته دستگاه های مرتبط را برای سرمایه گذاری در ایجاد 

شهرک های کشاورزی در استان گلستان با برنامه ریزی دقیق، دو چندان می کند.

هفته هفتم مسابقات
 سوارکاری گنبدکاووس پایان یافت

روز دوم و پایانی هفته هفتم مسابقات کورس اسبدوانی پاییزه 
گنبدکاووس با شرکت ۵۵ راس اسب از نژادهای ترکمن، 
تروبرد و دوخون در ۶ دور شامل چهار دور هزار متری و ۲ 
دور هزار و ۲۰۰ متری عصر  جمعه در مجموعه سوارکاری 
این شهرستان برگزار شد.در دور نخست این مسابقات 
اسب های ۲ ساله نژاد ترکمن )maiden( به مسافت هزار 
متر با هم به رقابت پرداختند که اسب تایلان مهران، زودتر 
از دیگر اسب ها از خط پایان عبور کرد و اسب های آدبیک 
و طوفان امین به ترتیب دوم و سوم شدند.در دور دوم که 
 )maiden( ویژه اسب های بیش از سه سال نژاد دوخون
و به مسافت هزار متر برگزار شد، اسب اسپید انجل اول شد 

و اسب های کویین لایتینگ و وستینگ رز به ترتیب دوم 
و سوم شدند.رقابت در دور سوم روز دوم و پایانی هفته 
هفتم مسابقات سوارکاری کورس پاییزه گنبدکاووس ویژه 
اسب های ۲ ساله نژاد دوخون )maiden( و به مسافت 
هزار متر برگزار شد که در پایان اسب جان پرنس با پیشی 
گرفتن از دیگر رقبا اول شد و اسب های توکیو و ولن جوی 
به ترتیب مقام دوم و سوم را کسب کردند. در دور چهارم 
 )maiden( که ویژه اسب های بیش از سه سال نژاد تروبرد
و به مسافت هزار متر برگزار شد، اسب لست مامبو سریع تر 
از خط پایان گذشت و اول شد و اسب های ریو تاش و 
گلداورورا به ترتیب رتبه دوم و سوم را از آن خود کردند.

رقابت در دور پنجم نیز میان اسب های بیش از سه سال 
نژاد دوخون کلاس یک به مسافت هزار و ۲۰۰ متر برگزار 
شد که اسب سامین اول شد و اسب های اوسین بولت و 
جولگا به ترتیب دوم و سوم شدند.در دور ششم و پایانی این 
مسابقات اسب های بیش از سه سال نژاد تروبرد کلاس ۲ و 
به مسافت هزار و ۲۰۰ متر با هم به رقابت پرداختند که اسب 
جانامون اول شد و اسب های کارمن و تونیکس به ترتیب 
دوم و سوم شدند.برگزار کنندگان روز دوم و پایانی هفته 
هفتم مسابقات اسبدوانی کورس پاییزه گنبدکاووس حدود 
۲ میلیارد و ۷۴ میلیون ریال جایزه نقدی به مالکان، مربیان و 

چابکسواران اسب های اول تا سوم پرداخت کردند.

در حال حاضر حدود ۱85 هکتار زمین برای ایجاد 6 
شهرک گلخانه ای جدید در استان از جمله در شهرستان 

گنبدکاووس، آق قلا و کلاله جانمایی شده است.
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مرکز اورژانس اجتماعی
 در نوار مرزی گنبد ضروری است

گنبدکاووس  بهزیستی  اداره  رییس 
گفت: احداث مرکز اورژانس اجتماعی 
محوریت  با  مرزی  نوار  روستاهای  در 
کاهش  و  کنترل  هدف  با  برون  اینچه 
فرهنگی،  فقر  اعتیاد،  نظیر  معضلاتی 
خشونت علیه زنان و کودکان ضروری 
با  داشت:  اظهار  نوروزی  مسلم  است. 
نوار  ساکن  اهالی  زیاد  فاصله  به  توجه 
مرزی بخش داشلی برون برای استفاده 
در  مستقر  اورژانس  مرکز  خدمات  از 
برای  لازم  پیگیری  گنبدکاووس،  شهر 
تاسیس یک مرکز مستقل در این منطقه 
با  امیدواری کرد:  اظهار  دارد. وی  ادامه 
تصویب ایجاد مرکز اورژانس اجتماعی 
سه نوبت با استخدام حداقل ۲۰ نیروی 
کارشناس بومی برای خدمات رسانی به 
جامعه هدف ساکن در ۳۰ روستا و شهر 
اینچه برون با حدود ۲۷ هزار نفر، بخش 
اجتماعی  آسیب های  از  توجهی  قابل 
حاکم بر منطقه کاهش یابد. رییس اداره 
بهزیستی گنبدکاووس با بیان اینکه دفتر 
نمایندگی خدمات بهزیستی اینچه برون 
از ابتدای تاسیس از ۱۳ سال قبل تاکنون با 
۲ نیرو در یک فضای استیجاری کوچک 
فعالیت دارد، گفت: تامین و تخصیص 
حدود ۳۰ میلیارد ریال از محل اعتبارات 
ساختمان  احداث  برای  دارایی  تملک 

همراه  به  نمایندگی  این  برای  مناسب 
انسانی  نیروی  تغییر ساختار تشکیلات 
مصوب و جذب حداقل ۱۰ نفر نیروی 
متخصص از دیگر نیازهای بخش مرزی 
داشلی برون است.  نوروزی افزود: خیلی 
بهزیستی  پوشش  زیر  خانواده های  از 
ساکن در مناطق مرزی گنبدکاووس توان 
اشتغالزایی  تسهیلات  اقساط  پرداخت 
ندارند  را  خود  دریافتی  الحسنه  قرض 
لذا تقاضا داریم در صورت امکان یارانه 
تخصیص  مددجویان  این  وام های  به 
گنبدکاووس  دیگر  اولویت  وی  یابد. 
را تامین اعتبار از محل تملک دارایی و 

منابع ملی برای احداث ساختمان جدید 
اداره بهزیستی در زمین ساختمان فعلی 
اضافه  و  اعلام  اجتماعی  اوژانس  مرکز 
کرد: ساختمان فعلی اداره بهزیستی ۵۵ 
فرسوده  آن  فضای  و  دارد  قدمت  سال 
بهزیستی  اداره  است.رییس  غیرمقام  و 
پوشش  زیر  جامعه هدف  گنبدکاووس 
بهزیستی شهرستان را ۳۰ هزار نفر اعلام 
ساختمان  احداث  برای  گفت:  و  کرد 
جدید این اداره در پنج طبقه حداقل به 
۳۰۰ میلیارد ریال اعتبار نیاز است که باید 
تامین شود.نوروزی  منابع ملی  از محل 
ادامه داد: تقویت بنیه مالی و تخصیص 

منابع لازم برای تامین و گسترش مراکز 
تخصصی بازتوانی معلولان به ویژه مراکز 
اوتیسم، تربیت شنیداری و کم توان ذهنی 
آموزش پذیر و تخصیص یارانه حمایتی 
برای کمک به اقتصاد خانواده  معلولان از 
دیگر خواسته های این نهاد برای کمک 
به بهبود شرایط خدمات رسانی به جامعه 
هدف است. وی تخصیص اعتبار برای 
انتظار  پذیرش هزار و ۵۰۰ خانواده در 
برای  اعتبار  افزایش  مستمری،  دریافت 
برخورداری ۳۸۰ خانواده واجد شرایط 
پرستاری  حق  قالب  در  هزینه  کمک 
خانواده محور، تامین اعتبار برای کمک 
آستانه  در  مددجویان  به خرید جهیزیه 
بهزیستی  نیازهای  دیگر  از  را  ازدواج 
کارگاه های  برشمرد و گفت:  شهرستان 
اشتغال  برای  شده  حمایت  تولیدی 
زیر  خانوار  سرپرست  زنان  و  معلولان 
پوشش بهزیستی در گنبدکاووس وجود 
تامین  نیازمند  آنها  اندازی  راه  و  ندارد 
گنبدکاووس ۱۱  اکنون  است.هم  اعتبار 
مرکز ارائه خدمات آموزشی، مراقبتی و 
معلولان و یک  ویژه  توانبخشی روزانه 
نگهداری سالمندان،  مرکز شبانه روزی 
سه مرکز شبانه روزی نگهداری افراد با 
مشکلات جسمی و حرکتی، عقب مانده 

ذهنی و بیماران اعصاب و روان دارد.

احداث مرکز اورژانس اجتماعی در روستاهای نوار مرزی با محوریت اینچه برون با هدف کنترل و کاهش معضلاتی نظير اعتياد، فقر فرهنگی، خشونت عليه زنان و کودکان ضروری است.

خبر

بخشش در چند قدمی
 اجرای حکم قصاص 

رئیس کل دادگستری گلستان گفت: اولیای 
اجرای  از  پیش  گرگان،  در  پرونده  یک  دم 
حکم قصاص، از اجرای آن منصرف شدند. 
حیدر آسیابی افزود: در این پرونده محکوم به 
قصاص، سال ۹۳ در پی اختلافات خانوادگی 
، مرگ همسرش را رقم زد. آسیابی ادامه داد: با 
درخواست اولیای دم و پس از تکمیل پرونده، 
حکم قصاص صادر شد و در نوبت اجرا قرار 
گرفت. وی گفت: با پادرمیانی معاونت اجرای 
احکام دادسرای گرگان، اولیای دم بزرگوارانه از 
حق شرعی و قانونی خود گذشتند و رضایت 
دادند. رئیس کل دادگستری گلستان گفت: این 
شانزدهمین محکوم به قصاص ِ امسال است 
که با گذشت ِ اولیای دم فرصت زندگی دوباره 

به او بخشیده شد.

تخصیص ۱63 فقره 
آب زیرزمینی و سطحی در استان

دبیر کمیته مدیریت  برنامه ریزی و  معاون 
گلستان  ای  منطقه  آب  شرکت  آب  منابع 
گفت: این کمیته طی ماههای مهر و آبان سال 
جاری ، تعداد ۱۶۳ فقره تخصیص از منابع 
آب زیرزمینی شیرین، شور و همچنین آب 
سطحی در استان صادر کرد.به گزارش روابط 
عمومی، حسین حاجی حسینی اظهار کرد: 
این تخصیص ها برای  مصارف دام، طیور، 
صنعت و خدمات، گلخانه و آبزی پروری از 
آب زیرزمینی و در مصارف باغداری، صنعت 
و خدمات و گلخانه از آب سطحی صادر شده 
است.وی همچنین حجم آب تخصیص داده 
شده طی این مدت را ۹۵ فقره آب زیرزمینی 
 ، شور  زیرزمینی  آب  فقره   ۴۲  ، شیرین 
۱۶ فقره تغییر نوع مصرف و ۱۰ فقره آب 

سطحی  اعلام کرد.
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رئیس جمهور نگاه فرهنگ را 
بر اقتصاد و سیاست غلبه دهد

گفت:  گرگان  اسلامی  تبلیغات  رئیس 
مهم ترین مطالبه ما از رئیس جمهور این 
است که نگاه فرهنگی را بر نگاه اقتصاد 
و سیاست غلبه دهد.حجت الاسلام سید 
جواد محمد زاده اظهار کرد: به تعبیر رهبر 
معظم انقلاب فرهنگ مظلوم بوده و نگاه 
به فرهنگ می تواند نقش ویژه ای در 
کاهش آسیب های اجتماعی، پیشرفت 
اقتصاد و حتی سیاست داشته باشد.رئیس 
اداره تبلیغات اسلامی شهرستان گرگان 
افزود: برای پیشرفت در اقتصاد و سیاست 
باید قبل از هر چیز به داد فرهنگ برسیم 

زیرا فرهنگ همانند هوایی است که تنفس 
می کنیم.وی کادرسازی )نیروسازی( و 
اقتصاد را دو لازمه مهم فرهنگ دانست 
و تصریح کرد: ما در چله دوم انقلاب، در 
مکتب بزرگ مردی همچون حاج قاسم 
سلیمانی نفس می کشیم و لازمه فرهنگ 
سازی در چنین شرایطی این است که قبل 
از هر موضوعی اقتصاد فرهنگ را تامین 
کنیم.محمد زاده مساجد، محلات، سینما، 
مبلغان، آموزش و پرورش و نشر کتاب 
را به عنوان موضوعات مهم فرهنگی نام 
باید  به هرکدام  برای رسیدگی  که  برد 
اقتصاد آن تامین شود.رئیس اداره تبلیغات 
اسلامی گلستان اضافه کرد: مراکز آموزش 
و پرورش، هیات ها، خانه های قرآنی، 
حوزه های علمیه و مساجد مراکز مهمی 
هستند که در تیررس کار فرهنگی قرار 
داشته و وظیفه مهم نیروسازی را برعهده 
دارند لذا باید مورد توجه ویژه مسئولان 
مهم  بگیرند.وی تصریح کرد:  قرار  امر 
این  جمهور  رئیس  از  ما  مطالبه  ترین 
است که نگاه فرهنگی را بر نگاه اقتصاد 
و سیاست غلبه دهد و این مصداق کلام 
رهبر معظم انقلاب است که فرهنگ از 

سیاست و اقتصاد مهم تر است.


